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Sládkovičovo
XVIII. ročník

5. číslo
november 2010

MO MS v Sládkovičove usporiada    
Martinskú zábavu
v sobotu 6. novembra 2010
od 19. hod. v ŠJ VŠS.
Vstupné: 10 € 
Do tanca hrá LAKZIS. 
Predpredaj vstupenek: Olívia & Silvia Mar-
ket, Fučíkova ul.  

Divadelný súbor Hahota pozýva na 
Katarínsku zábavu v sobotu 
20. novembra 2010 v sále VŠS. Do 
tanca hrá skupina Bonus. 
Vstupné 3 € 
Predpredaj v predajni knižnici. 

OZ Klobáskový klub Sládkovičovo 
pripravuje 
III. Mikulášsku oldies party 
2010 a to v sobotu 
4. decembra 2010 od 19. hod. 
V sále Vysokej školy v Sládkovičove. 
Predpredaj bude od 8. novembra 2010 
v predajni Olívia & Silvia Market 

Tradičný Vianočný koncert 
sa uskutoční v piatok 
17. decembra 2010 o 18. hod. 
vo veľkej sále Inovatechu. 
Pred  koncertom sa na námestí pred Ino-
vatechom bude konať vianočný trh, 
na ktorom si môžete zakúpiť ozdoby, ktoré 
vyrobili deti z našich škôl. 

Končí sa volebné obdobie 2006–2010 a hodno-
tíme dosiahnuté výsledky. Treba otvorene hovo-
riť o tom, čo sme dosiahli, ako aj o tom, čo nie. 
Úspechy nám dodávajú silu a neúspechy nás 
naučia lepšie a viac pracovať. Sme ako aj iní – 
s pokorou prijímame kritiku a snažíme sa svoju 
prácu robiť čo najlepšie.

V posledných rokoch svet prežíval morálnu 
a hospodársku krízu. Boli sme svedkami toho, 
že neschopní ľudia, ktorí nedokázali robiť svoju 
prácu, skončili v politike a tá potom presne tak 
aj vyzerala. Je zrejmé, že normálni ľudia nemôžu 
ostať ľahostajní a do verejného života sa musia 
zapájať aktívne tak, aby pozitívne ovplyvnili 
nielen hospodársky, sociálny a kultúrny rozvoj 
štátu alebo regiónu, ale aj mesta, v ktorom žijú.

Ak chceme hodnotiť mestskú samosprávu, ako 
aj celé uplynulé volebné obdobie, je nevyhnutné 
hodnotiť ekonomické postavenie mesta, jeho úve-
rové zaťaženie, ako aj skutočnosť, v akom roz-
sahu dokázala čerpať finančné prostriedky EÚ.

Mesto Sládkovičovo má každý rok vyrovnaný 
rozpočet, to znamená, že míňame len toľko, koľ-
ko máme. Brali sme len krátkodobé úvery ktoré 
súviseli s čerpaním finančných prostriedkov EÚ 
(záverečné platby EÚ projektov) a to v nevyhnut-
nom rozsahu. Preto je úverové zaťaženie mesta 
takmer nulové. Postupne sme zvýšili príjmovú 
časť mestského rozpočtu a systematicky sme 
škrtali výdavky a len tak sa nám podarilo prežiť 
finančnú krízu, ktorá sa dotkla väčšiny samo-
správ Slovenska.

Najväčšou prioritou primátora mesta bolo 
čerpanie finančných prostriedkov EÚ. V prvom 
volebnom období 2002–2004 sme vypracova-
li 34 a druhom volebnom období 2006–2010 
až 40 projektov na získanie financií EÚ. V pr-
vom volebnom období sme získali 250 mil. Sk 
a v druhom 75 mil. Sk. Mesto Sládkovičovo patrí 
medzi najúspešnejších príjímateľov finančných 
prostriedkov EÚ na počet obyvateľov, a to nielen 
v regióne, ale aj na celom území SR. V období 
rokov 2006–2010 Slovenská republika prijala 
menší objem financií EÚ ako v predchádzajúcom 
období. V dôsledku hospodárskej krízy chýbali 
štátu finančné prostriedky na spolufinancova-
nie projektov EÚ. Na základe uzavretých zmlúv 
medzi SR a EÚ je štruktúra financovania pro-
jektov EÚ nasledovná: 85 % z financií EÚ, 10 % 
z financií štátneho rozpočtu SR, 5 % z financií 
prijímateľa. Mali sme úspešné, ale aj neúspeš-
né projekty. Je to však prirodzené, nikto nemôže 
získať všetko. Medzi úspešné veľké projekty patrí 
predovšetkým dokončenie projektov Kongreso-
vé, informačné a poradenské centrum s rela-
xačným komplexom Termálného kúpaliska 

Vincov les a Mestskej polikliniky. Tieto projek-
ty sme začali ešte v predchádzajúcom volebnom 
období a dokončili sme ich v tomto volebnom ob-
dobí. Realizovali sme aj nové veľké projekty ako 
Rekonštrukcia a modernizácia Spojenej školy 
na Školskej ulici a Regenerácia centra mes-
ta. Okrem týchto projektov sme realizovali aj 
viacero menších projektov, získali sme finančné 
prostriedky na zakúpenie zariadení na likvidáciu 
drobného stavebného odpadu. Najviac nás mrzí 
neúspešný projekt Dom sociálnych služieb na 
Košútskej ceste (dom dôchodcov). Treba si však 
pripomenúť, že objem finančných prostriedkov 
na tento projekt bol drasticky znížený a z cel-
kového počtu 400 žiadatelov bolo úspešných len 
30. Nevzdávame sa, máme vypracovaný kvalitný 
projekt a som presvedčený, že tento projekt bude 
v budúcnosti úspešný. V roku 2006 som sľúbil 
získať finančné prostriedky EÚ okolo 500 mil. 
Sk. Nesplnenie tohto sľubu ovplyvnilo nezverej-
nenie výzvy na získanie finančných prostried-
kov EÚ na Dobudovanie splaškovej kanalizácie 
v hodnote 400 mil. Sk. Táto náročná práca nás 
teda čaká v budúcom volebnom období.

Osobitnými projektmi sú tie, pri ktorých 
mesto nebolo síce investorom, ale bez jeho sú-
činnosti by sa nikdy neboli realizovali. Medzi ne 
patrí aj Kruhový objazd na štátnej ceste 602, 
Sládkovičovo–Galanta na križovatke štátnej 
cesty a Fučíkovej ulici. Objem investícií na tento 
projekt predstavoval sumu 15 mil. Sk. Treba oso-
bitne poďakovať Alexandrovi Mézešovi, primáto-
rovi mesta Galanta, ako aj Michalovi Pethöovi 
občanovi nášho mesta, ktorí nám pomohli pri 
zaradení tohto projektu do zoznamu investícií 
Sloveskej správy ciest.

Hodnotenie práce Mestského 
zastupiteľstva v Sládkovičove

Poslanci MsZ sa aktívne zapájali do činnos-
ti mestskej samosprávy. Svojimi rozhodnutia-
mi pomáhali realizovať projekty EÚ. Viackrát 
sa stalo, že pri rozhodovaní ostali alternatívy 
zlé alebo horšie. Mám na mysli predovšetkým 
prípady otvorenia ordinácií na Zátiší alebo na 
prípad zásobovania teplom na sídlisku J. Dal-
loša. V obidvoch prípadoch sa poslanci rozhodli 
správne, keď zvážili všetky alternatívy riešenia 
a uprednostili záujmy celého mesta oproti záuj-
mom úzkej skupiny ľudí. V závere volebných ob-
dobí klesá činnosť a aktivita odborných komisií, 
ktoré sú poradným orgánom nielen pre MsZ, ale 
aj primátorovi mesta. Problémy spôsobuje nízka 
účasť členov na zasadnutiach, ako aj ich slabý 
záujem pracovať v týchto komisiách. Samozrej-
me aj tu sú výnimky a sú komisie, ktoré pracujú 
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Prehľad projektov mesta Sládkovičovo vo volebnom období 2006–2010

Začaté v predchádzajúcom volebnom období 2002-2006 a dokončené v rokoch 2006–2010

žiadané 
v tis. Sk

schválené 
v tis. Sk

1. Kongresové, informačné a poradenské centrum s rekreačno-
relaxačným komplexom

174 000 100 000

2. Mestská poliklinika Sládkovičovo 9 766 9 766

3. Prevencia drogovej závislosti 1 125 1 125

Projekty vypracované v rokoch 2006-2010
1. Kamerový systém v Inovatechu 33 33

2. Projekt na spolufinancovanie Inovatechu 202 202

3. Projekt na prevádzkovú činnosť Inovatechu 845 845

4. Grant na rozvoj zdravotníctva 20 20

5. Vypracovanie hospodárskeho a sociálneho rozvoja  658  658

6. Grant na kultúrny rozvoj mesta 200 110

7. Zabezpečenie bezbariérového prístupu v Inovatechu 100 100

v  € v €

8. Rekonštrukcia a modernizácia Spojenej školy 712 863 712 863

9. Drtička stavebného odpadu 293 484 293 484

10. Vodovodné prípojky na Cukrovarskej ulici 17 000 17 000

11. Multifunkčné ihrisko 39 833 39 833

12. Grant na kultúrny rozvoj mesta 1 500 850

13. Publikácia Barón Karl Kuffner de Dioszegh  7 000  2 500

14. Vybudovanie strediska osobnej hygieny  45 000  25 000

15. Projekt na prevádzkovú činnosť Inovatechu 33 545 33 545

16. Grant na podporu zdravia 600 600

17. Grant na Memoriál L. Józsu 582 582

18. Grant na podporu mládežníckych aktivít 500 500

19. Podpora rozvoja regionálnych konzultačných a koordinač-
ných sietí

67 615 67 615

20. Začlenenie marginalizovanej skupiny do lokálnych sociálnych a 
ekonomických pomerov v regióne

25 222 25 222

21. Regenerácia centra mesta Sládkovičovo 1 125 848 1 125 848

22. Zvyšovanie sociálnych, komunikačných, manažérskych a IT 
zručností

39 973 39 973

23. Rozvoj zručností pracovníkov 12 240 12 240

24. Rekonštrukcia strechy sýpky v parku 7 000 7 000

25. Zhodnocovanie bioodpadov formou domáceho kompostovania  67 016 ešte nevy-
hodnotené

26. Zberný dvor Sládkovičovo 783 480 ešte nevy-
hodnotené

27. DÚHA – zariadenie pre seniorov s denným stacionárom 1 314 543 0

28. Inovatívny učiteľ, inovatívne vyučovanie na základných školách 
v Sládkovičove

99 188 0

29. Premena tradičnej školy na modernú 104 408 0

30. Riešenie kvality ovzdušia nákupom techniky na čistenie miest-
nych komunikácií v Sládkovičove

285 532 0

31. Spoločný rozvoj turizmu v mestách Kapuvár a Sládkovičovo 
prostredníctvom termálnych kúpalísk

307 705 0

32. Začlenenie Rómov do lokálnych sociálnych a ekonomických po-
merov v regióne

22 898 0

33. Ochranné siete na futbalové bránky 2 578 0

34. Zobrazovací systém pre prevenciu bezpečnosti premávky 8 948 0

35. Elektronizácia a revitalizácia materských škôl 2009 3 220 0

36. Predchádzame chorobám 500 0

37. V. ročník futbalového memoriálu L. Józsu 510 0

38. IV. ročník branného preteku mládých požiarnikov 1 230 0

39. Zateplenie MŠ na Budovatelskej 212 000 nepodaný

40. osobitný projekt Kruhový objazd na štátnej ceste 602 386 000

dobre a členovia komisií, ktorí svoju prácu ro-
bia svedomite a zodpovedne. Občasná pochvala 
dobre padne, ale len zodpovedná kritika pomôže 
reálne hodnotiť prácu, pomôže odstrániť vlastné 
chyby a napredovať. Aj v tomto volebnom období 
sa našlo pár poslancov, ktorí kritizovali, pričom 
neponúkli žiadnu inú alternatívu alebo riešenie. 
Celkove prácu poslancov treba hodnotiť pozitív-
ne a za ich prácu, ako aj za korektný prístup im 
aj touto cestou ďakujem.

Poďakovanie patrí aj pracovníkom MsÚ na čele 
s prednostkou Ing. Milenou Polákovou a taktiež 
pracovníkom všetkých mestských organizácií 
a podnikov.

Čo nás čaká vo volebnom období 2010–2014
Čaká nás predovšetkým dobudovanie splaš-

kovej kanalizácie, vybudovanie novej čistiarne 
odpadových vôd, rekonštrukcia miestnych ko-
munikácií, výstavba chodníkov a cyklistických 
trás, vrátane cyklistického chodníka Železničná 
stanica–Termálne kúpalisko Vincov les. 

Treba však pripomenúť, že budovanie splaš-
kovej kanalizácie pre obce a mestá nad 5 000 
obyvateľov bola rozpisom EÚ stanovené na ob-
dobie 2010–2014. Mesto Sládkovičovo má vypra-
covanú projektovú dokumentáciu na stavebné 
povolenie a v súčasnosti vykupuje pozemky na 
výstavbu novej čistiarne odpadových vôd, ale 
doteraz (vzhľadom na to, že nebola zverejnená 
žiadná výzva EÚ) žiadny projekt na získanie fi-
nančných prostriedkov podať nemohlo. Dobudo-
vať splaškovú kanalizáciu a ČOV z financií EÚ 
možno len v období 2011 až 2014. V súčasnosti je 
rozpracovaná projektová dokumentácia na rieše-
nie dopravného systému na Sídlisku J. Dalloša, 
ktorá rieši prístupové cesty, parkoviská, hracie 
plochy a zeleň na Sídlisku J. Dalloša. 

Plánujeme obnoviť bytovú výstavbu nájom-
ných bytov (ktorá bola vzhľadom na nevýhodné 
podmienky ŠFRB dočasne zastavená) a v roku 
2011 dokončiť technickú infraštruktúru pre IBV 
Budovateľská (52 rodinných domov). V oblasti 
ochrany životného prostredia chceme dobudo-
vať zberný dvor a vytvoriť podmienky pre zvý-
šenie účinnosti pri separácii odpadu. Plánujeme 
rozšíriť občiansku vybavenosť, budovať dom 
dôchodcov a spolu s vysokou školou športovú 
halu, športoviská pre verejnosť, rekonštrukcie 
budov ZŠ a MŠ, ako aj ďalšie zaujímavé investí-
cie v oblasti ochrany kultúrnych pamiatok. Kaž-
dú investíciu však treba hodnotiť aj z hľadiska 
prevádzkových nákladov, každý projekt musí byť 
z ekonomického hľadiska udržateľný, aby jeho 
prevádzka zbytočne nezaťažila mestský rozpo-
čet. Výnimky tvoria len investície týkajúce sa 
kultúry, športu a sociálnej politiky.

Dňa 27. novembra 2010 sa konajú voľby 
do orgánov samosprávy obcí. V našom mes-
te mestská volebná komisia zaregistrovala 
53 kandidátov na poslancov MsZ a 4 kandi-
dátov na post primátora mesta. Títo kandi-
dáti majú záujem pracovať v prospech mesta 
a voliči rozhodnú o tom, kto z nich bude 
vykonávať alebo svojimi rozhodnutiami sa 
podieľať na náročných úlohách volebného 
obdobia. Novozvolený primátor mesta bude 
tak, ako aj doteraz, koordinovať prácu, on 
bude riadiť vypracovávanie a realizáciu 
projektov. Ktorý zo štyroch kandidátov má 
najlepšie predpoklady a je najschopnejší vy-
konávať túto funkciu? 

Na túto otázku dajú odpoveď voliči dňa 
27.  novembra 2010. pričom od ich zodpoved-
ného rozhodnutia závisí budúcnosť mesta.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta
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Komunálne voľby 
27. novembra 2010 

Oznamujeme obyvateľom, že v zmysle § 26 zákona č. 346/1990 
Zb. v znení neskorších predpisov sa voľby do orgánov samosprá-
vy obcí (voľba primátora a poslancov mestského zastupiteľ-
stva) uskutočnia dňa 27. novembra 2010 v čase od 7.00 hod. do 
20.00 hod. (v predošlom vydaní informačného spravodaja Život 
v Sládkovičove bol chybne uvedený čas konania volieb).

Každý volič obdrží oznámenie o čase a mieste konania volieb 
najneskôr do 2. novembra 2010.

Predvolebná kampaň začína 17 dní pred voľbami a končí 
48 hodín pred začiatkom volieb. 

Vyhlásenie kandidatúry
pre voľby primátora a poslancov Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove

Mestská volebná komisia v Sládkovičove podľa § 23 zákona 
SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí 
v znení neskorších predpisov vyhlasuje, že pre voľby primátora 
mesta zaregistrovala týchto kandidátov:

1. Karol Fóka, Mgr., Ing.,  40 r., príslušník PZ , Sládkovičovo, Muš-
kátová 1285, nezávislý kandidát

2. Terézia Pethőová, PhDr., 55 r., vedúca odboru, Sládkovičovo, 
Fr. Kazinczyho 1257, nezávislý kandidát   

3. Anton Szabó, Ing., 56 r., stavebný inžinier, Sládkovičovo, Z. Ko-
dálya 1471, nezávislý  kandidát

4. Béla Zsille, Bc. 54 r., riaditeľ nadačnej kancelárie, Sládkovičovo, 
Košútska 1085, MOST – HÍD                                              

Mestská volebná komisia v Sládkovičove podľa § 18 zákona 
SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí 
v znení neskorších predpisov vyhlasuje, že pre voľby poslancov 
mestského zastupiteľstva zaregistrovala týchto kandidátov:
1. Pavol Bartaloš, MVDr., 59 r., súkromný veterinárny lekár, Slád-

kovičovo, Jesenského 1198, nezávislý kandidát
2. Roman Belcák, Ing., 59 r., podnikateľ, Sládkovičovo, Cukrovar-

ská 223, Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko,
3. Alexander Bende, 43 r., podnikateľ, Sládkovičovo, Fučíkova 7, 

nezávislý kandidát
4. Marian Bolech, 23 r., študent VŠ, Sládkovičovo, Richterova 

1138, MOST – HÍD
5. Boris Brunner, Ing., 32 r., riaditeľ TS, Sládkovičovo, Budovateľ-

ská 1237, MOST – HÍD
6. Viliam Brunner, 51 r., stavebný technik, Sládkovičovo, J.Dalloša 

1352, nezávislý kandidát
7. Ervin Červenka, 35 r., obchodný manažér, Sládkovičovo, Z. Ko-

dálya 1402, nezávislý kandidát 
8. Olívia Dovalová, Ing., 52 r., podnikateľka, Sládkovičovo, Fučíko-

va 420, SMER – sociálna demokracia 
9. Emil Dovalovszkí, 65 r., dôchodca, Sládkovičovo, Školská 210, 

SMER – sociálna Demokracia
10. Arpád Dömötör, 72 r., dôchodca, Sládkovičovo, Školská 1090, 

Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko
11. Karol Fóka, Mgr. Ing., 40 r., príslušník PZ, Sládkovičovo, Muš-

kátová 1285, nezávislý kandidát
12. Edita Frantová, 52 r., podnikateľka, Sládkovičovo, Galantská 

301, nezávislý kandidát
13. Igor Horváth, Ing., 26 r., geodet, Sládkovičovo, Mierová 619, 

nezávislý kandidát
14. Koloman Hrdlica, 52 r., obchodný zástupca, Sládkovičovo, Škol-

ská 206, MOST – HÍD
15. Štefan Imre, 55 r. , živnostník, Sládkovičovo, Fučíkova 123, 

nezávislý kandidát 
16. Ida Józsová, 60 r., učiteľka, Sládkovičovo, Budovateľská 1278, 

nezávislý kandidát
17. Anna Kakviszová, 69 r., dôchodkyňa, Sládkovičovo, Budovateľ-

ská 1230, SMER – sociálna demokracia 
18. Alexander Karsay, Ing., 55 r., elektrotechnik, Sládkovičovo, 

Z. Kodálya 1421, nezávislý kandidát
19. Edita Katonová, Mgr., 52 r., riaditeľka MŠ, Sládkovičovo, Z. Ko-

dálya 1427, MOST – HÍD
20. Roland Klokner, Mgr., 35 r., politológ, Sládkovičovo, J. Kráľa 

1326, SMER – sociálna demokracia
21. Marek Kreps, 21 r., študent, Sládkovičovo, Fučíkova 283, Zdru-

ženie robotníkov Slovenska
22. Gábor Krommer, Ing., 29 r., ekonóm, Sládkovičovo, Fučíkova 

456, Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja
23. Viliam Kurinec, Ing., 41 r., obchodný riaditeľ, Sládkovičovo, 

J. Kráľa 1321, nezávislý kandidát
24. Vladimír Kuttner, 58 r., obchodný zástupca, Sládkovičovo, Ga-

lantská 294, SMER – sociálna demokracia
25. Štefan Lauko, Ing., 51 r., technik, Sládkovičovo, Fučíkova 701, 

nezávislý kandidát
26. Alexandra Machanová, JUDr., 28 r., advokát, Sládkovičovo, 

Školská 183, nezávislý kandidát
27. Roman Matejdes, 36 r., podnikateľ, Sládkovičovo, Mierová 634, 

nezávislý kandidát

28. Štefan Matejdes, 39 r., súkromný podnikateľ, Sládkovičovo, 
Fučíkova 17, nezávislý kandidát

29. Silvia Michaleková, Mgr., 32 r., pedagóg, Sládkovičovo, Fučíkova 
405, Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja

30. Viliam Mikeš, 65 r., dôchodca, Sládkovičovo, Kpt. Nálepku 768, 
Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja

31. Štefan Mikuš, Ing., 61 r., živnostník, Sládkovičovo, Lipová 1305, 
Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická stra-
na 

32. Zoltán Nagy, 49 r., súkromný podnikateľ, Sládkovičovo , Fučíko-
va 729, nezávislý kandidát

33. Ján Németh, 57 r., opravár, Sládkovičovo, Nový Dvor 1053, Ko-
munistická strana Slovenska 

34. Ján Paulo, 62 r. , dôchodca , Sládkovičovo, J. Dalloša 1351, 
Komunistická strana Slovenska 

35. Michal Pethő, 64 r., riaditeľ, Sládkovičovo, Seredská 304, Eu-
rópska demokratická strana

36. Tibor Pethő, Ing., 41 r., zamestnanec vo verejnej správe, Sládko-
vičovo, Seredská 304, nezávislý kandidát 

37. Terézia Pethőová, PhDr., 55 r., vedúca odboru, Sládkovičovo, 
Fr. Kazinczyho 1257, nezávislý kandidát

38. Ladislav Piši, Ing., 28 r., strojný inžinier, Sládkovičovo, Fučíkova 
456, Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja

39. Július Pokorný, 54 r. , elektrotechnik, Sládkovičovo, J. Dalloša 
1349, SMER – sociálna demokracia 

40. Milena Poláková, Ing., 53 r., prednostka, Sládkovičovo, Richtero-
va 1108, nezávislý kandidát

41. František Ruman, 49 r., technik, Sládkovičovo, J. Dalloša 1370, 
nezávislý kandidát

42. Roman Sabler, 40 r., hasič záchranár, Sládkovičovo, Fučíkova 
73, nezávislý kandidát

43. Adriana Slováková, Mgr., 52 r., riaditeľka školy, Sládkovičovo, 
Mlynská 943, nezávislý kandidát

44. Melinda Srejnerová, Mgr., 25 r., pedagóg, Sládkovičovo, J. Dallo-
ša 1353,Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja

45. Jana Šurnovská, Mgr., 45 r., právnička, Sládkovičovo, Sigetská 
1678, nezávislý kandidát

46. Attila Takács, PaedDr., 41 r., pedagóg, Sládkovičovo, Abrahám-
ska 398, Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja

47. Ladislav Takács, Ing., 45 r., živnostník, Sládkovičovo, Fučíkova 
30, MOST – HÍD

48. Robert Varga, Mgr., 26 r., podnikateľ, Sládkovičovo, Fučíkova 
280, MOST – HÍD 

49. Maroš Vincze, 21 r., študent VŠ, Sládkovičovo, Z. Kodálya 1423, 
MOST – HÍD 

50. Alexander Vígh, 49 r., inštalatér, Sládkovičovo, Richterova 1116, 
MOST – HÍD 

51. Mária Zahorecová, 39 r., obchodný zástupca, Sládkovičovo, 
J. Dalloša 1185, nezávislý kandidát

52. Agáta Zelinková, 52r., podnikateľ, Sládkovičovo, Mierová 659, 
nezávislý kandidát

53. Béla Zsille, Bc., 54 r., riaditeľ nadačnej kancelárie, Sládkovičo-
vo, Košútska 1085, MOST – HÍD
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41. zasadnutie Mestského zastupiteľstva 
v Sládkovičove, 6. októbra 2010

Rokovanie 41. zasadnutia MsZ otvoril pri-
mátor mesta Ing. Anton Szabó a konalo sa 
podľa schváleného programu.

Interpelácia:
• PhDr.Pethőová interpelovala vo veci 

chýbajúceho chodníka na Galantskej ul. 
a chodníka a prechodu pre chodcov na 
Dánoš. Odpovedal primátor, že na budo-
vanie chodníka sa pripravuje projektová 
dokumentácia nielen na chodník, ale aj 
pre cyklistický chodník. Na križovatke 
na Dánoš by najviac vyhovoval kruhový 
objazd, ale tento okresná správa ciest 
neschválila, lebo by sa veľmi znížil prietok. 
V tejto časti sa musí doriešiť dobudovanie 
splaškovej kanalizácie, potom by sa mal 
doriešiť chodník a prechod pre chodcov.

• p. Frantová sa informovala o stave Galant-
skej cesty, kde sú upchaté odtoky, dažďová 
voda steká obyvateľom do dvora, ďalej po-
ukázala na chýbajúcu cestu v časti Sugla. 
Odpovedal primátor, že Galantskú cestu 
má v údržbe okresná správa ciest a pre-
čistenie je v štádiu riešenia. Je pravda, že 
v časti Sugla nie je dobrá prístupová cesta, 
ale takýchto úsekov je viac a ich vybudo-
vanie záleží od financií. V tomto roku už 
na to finančné prostriedky nebudú.
Kontrolu plnenia uznesení vykonala hlav-

ná kontrolórka mesta JUDr. Andrea Klabuzai 
a konštatovala, že z 15 uznesení je 13 splne-
ných a dve sú v štádiu plnenia.

Poslanci schválili uznesenia:
• Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného 

kontrolóra na II. polrok 2010,
• Návrh na Cenu mesta za rok 2010 – kultú-

ra: Alexander Vígh, výchova a vzdelávanie: 
Ida Józsová a Jolana Švihranová, šport: 
Lórant Pokorný, spoločenské dianie: Mária 
Kopáčiková (klub dôch.), podnikateľský 
subjekt: Marc Johan Gombeer, riaditeľ 
Bekaert Slovakia, darca krvi: Ing. Oto 
Magnus,

• poskytnutie návratnej finančnej výpomoci 
vo výške cca 8 000 € pre Technické služby 
mesta Sládkovičovo, J. Dalloša 1189 na 
zakúpenie motorového vozidla LIAZ – ra-
menový nosič kontajnerov, 

• prijatie krátkodobého úveru na prefinan-
covanie investície k projektu Regenerácia 
centra mesta Sládkovičovo, 

• kúpu novovytvorených parciel (orná pôda) 
v celkovej výmere 2 998,5 m2, ktoré boli 
vytvorené geometrickým plánom, úrad-
ne overeným dňa 2. marca 2010, od 20 
vlastníkov pre účely budovania čističky 
odpadových vôd, za cenu 3,30 €/m2. 

• odpredaj novovytvoreného pozemku parc. 
č. 283/17 zastavaná plocha vo výmere 
453 m2, pre Juraja Lomena a Martinu 
Lomenovú, obaja bytom Cukrovarská 240, 
Sládkovičovo za cenu 20 €/m2,

• odpredaj pozemku parc. č. 2790/2 za-
stavaná plocha vo výmere 17 m2 a parc. 
č. 2791/2 záhrada vo výmere 38 m2, 
vedených na LV č. 1705 k. ú. Sládkovičo-
vo v celosti za cenu 20 €/m2 pre Martina 
Mikuša bytom Lipová 1305, Sládkovičovo.

Poslanci zobrali na vedomie:
• Správu z následnej finančnej kontro-

ly za obdobie roku 2009 v príspevkovej 
organizácii Technické služby mesta 
Sládkovičovo, Správu z kontroly uznesení 
MsZ v Sládkovičove o prevodoch majetku 
mesta uskutočnených podľa novely zákona 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
zákona č. 258/2009 Z.z. s účinnosťou od 
1. júla 2009 a Správu z kontroly uskutoč-
nenej inventarizácie majetku, záväzkov 
a rozdielu majetku a záväzkov ku dňu 
31.12.2009 vypracované hlavnou kontro-
lórkou mesta JUDr. Andreou Klabuzai.

Rôzne:
• primátor mesta informoval prítomných, že 

rozpočet mesta na rok 2011sa pripravuje 
a malo by ho schváliť terajšie MsZ a schvá-
liť je potrebné aj všeobecne záväzné naria-
denie o daniach na rok 2011,

• prednostka MsÚ požiadala, aby jednotlivé 
skupiny podávali požiadavky do rozpočtu 
na rok 2011 a poprosila predsedov komisií 
pri MsZ, aby zvolali svoje komisie najne-
skôr do 15 dní, ktoré po zasadnutí tiež 
predložia požiadavky do rozpočtu mesta,

• primátor mesta informoval prítomných, že 
mesto v čase krízy prežilo bez pôžičiek a 
informoval prítomných aj o právnom sta-
novisku JUDr. Laktiša o protizákonnom 
uzatvorení zmluvy o nájme mestských 
bytov na dobu neurčitú. Uviedol, že mesto 
postupovalo v súlade s vtedajšou legislatí-
vou a neporušilo žiadne predpisy, 

• poslankyňa PhDr. Pethőová sa informo-
vala o stave vykurovania v bytovom dome 
č. 1353 na sídl. J. Dalloša,

• primátor odpovedal na dotaz a vysvetlil 
dôvod, prečo mesto nemohlo podpísať sú-
hlasné stanovisko k vybudovaniu vlastnej 
kotolne tohto bytového domu. Zdôraznil 
skutočnosť, že mesto postupovalo v súlade 
platnými právnymi predpismi. Obvodný 
úrad ŽP vydal stanovisko, že mesto je po-
vinné postupovať v súlade so schválenou 
energetickou koncepciou mesta, v ktorej 
je uvedené, že vykurovanie zabezpečuje 
centrálna kotolňa. Krajský úrad ŽP po 
vykonaní kontroly zmenil svoje stanovis-
ko a v prípise uviedol, že ak projektová 
dokumentácia vybudovania novej kotolne 
v bytovom dome spĺňa požiadavky, mesto 
môže súhlasné stanovisko podpísať. Pri-
mátor mesta opätovne dodal, že na zákla-
de tohto vyjadrenia súhlasné stanovisko 
vydá, o čom už informoval aj niektorých 
obyvateľov dotknutej bytovky. Zároveň ale 
upozornil, že Menert-therm, ako účastník 
konania, proti tomuto stanovisku podá od-
volanie,

• poslanec A. Bende upozornil na skutoč-
nosť, že mesto krízu prežilo bez pôžičky aj 
z dôvodu, že predalo nadbytočný majetok 
(pozemky). Odporučil rozpočet mesta na 
rok 2011 schváliť bez vyjadrení komisií, 
pričom navrhol schváliť v ňom len kapitoly 
a nedeliť ich na jednotlivé položky, radšej 
to nechať na schválenie novým poslancom 
podľa ich priorít,

• poslankyňa Frantová uviedla, že po komu-
nálnych voľbách r. 2006 rozpočet mesta 

odsúhlasovali novozvolení poslanci MsZ, 
• primátor mesta poukázal na dôležitosť 

schválenia rozpočtu mesta a Všeobecne 
záväzných nariadení o výške daní a po-
platkov na rok 2011. Súčasní poslanci 
MsZ majú väčšie skúsenosti a disponujú 
relevantnými informáciami potrebnými 
na schválenie rozpočtu a z toho dôvodu 
schválenie odporučil v tomto volebnom 
období. Na pripomienku poslankyne 
Frantovej odpovedal, že noví poslanci MsZ 
schvaľovali rozpočet a VZN z toho dôvodu, 
že mestské zastupiteľstvo, ktoré končilo 
svoje volebné obdobie. Posledné zasadnu-
tie MsZ, na ktorom mal byť odsúhlasený 
rozpočet a VZN poslanci odignorovali. Ná-
sledne vyjadril spokojnosť so spoluprácou 
s poslancami MsZ a požiadal ich, aby sa 
zúčastnili ďalšieho rokovania MsZ, ktoré 
sa uskutoční ešte pred voľbami do orgánov 
samosprávy obcí, 

• poslanec Ing. Karsay vyzval prítom-
nú pediatričku MUDr. Dolánovú, aby 
informovala o problémoch jej pediatrickej 
ambulancie,

• MUDr. Dolánová uviedla, že sa jej dobre 
ordinuje v krásnych priestoroch mest-
skej polikliniky, v súčasnosti má cca 
240 pacientov. Pri nástupe disponovala 
informáciami, že MUDr. Záhončíková 
má ordináciu v Seredi. Následne zistila, 
že ordinuje aj v meste v lokalite Zátišie. 
MUDr. Záhončíková nie je korektná voči 
vzniknutej novej ambulancii, neustále 
šíri informácie, že MUDr. Dolánová zo 
Sládkovičova odchádza, odmieta vydávať 
zdravotnú dokumentáciu pre tých, čo chcú 
zmeniť pediatra, posiela rôzne kontroly do 
jej ambulancie. Informovala prítomných, 
že Vyšší územní celok v Trnave, ktorý má 
poskytovanie zdravotnej starostlivosti 
a dohľad nad ňou v kompetencii, zvolal ro-
kovanie za prítomnosti oboch pediatričiek, 
MUDr. Záhončíková sa ho nezúčastnila. 
Podľa vyjadrenia kompetentných pracov-
níkov VÚC by bolo žiadúce, aby obyvatelia 
mesta preukázali a informovali VÚC, že 
ambulancia na Zátiší funguje aj napriek 
skutočnosti, že MUDr. Záhončíková nemá 
povolenie na jej prevádzku,

• poslanec Ing. Karsay na podporu MUDr. 
Dolánovej vyzval občanov zo Zátišia, ako 
aj rodičov detí, aby svoje podnety zaslali 
na VÚC Trnava,

• zapisovateľka mestskej volebnej komisie 
Ing. Gubíniová informovala o zasadnutí 
mestskej volebnej komisie, ktoré sa usku-
točnilo 6.10.2010. Uviedla, že mestská vo-
lebná komisia zaregistrovala 4 kandidátov 
na funkciu primátora mesta, 28 kandi-
dátov politických strán na post poslancov 
mestského zastupiteľstva a 25 nezávislých 
kandidátov na poslancov. Zoznam kan-
didátov na primátora mesta a poslancov 
Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove 
mesto zverejní okamžite na internetovej 
stránke mesta, ako aj na úradných tabu-
liach mesta. 
Primátor mesta Ing. Anton Szabó poďako-

val všetkým za účasť a zasadnutie ukončil.

Ing. Milena Poláková, prednostka MsÚ
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Oslavy 
66. výročia SNP

Akoby sa vytratila vďaka občanov hrdinom Slovenské-
ho národného povstania, keď sa pri kladení vencov na 
námestí v Sládkovičove zišlo veľmi málo našich spoluob-
čanov, aby sa poklonili pamätným tabuliam pri kladení 
vencov. V tomto roku na počesť SNP položili vence zástup-
covia mesta, poslanci MsZ na čele s poslancom pánom Já-
nom Németom a zástupcovia politických strán ĽS – HZDS 
a KSS.

Úvodnú báseň v slovenskom jazyku predniesla pani 
Alica Dömötörová a v maďarskom jazyku slečna Melinda 
Srejnerová. Hlavný prejav predniesol Ing. Jozef Jánský, 
predseda oblastného výboru Slovenského zväzu protifa-
šistických bojovníkov. Zdôraznil potrebu sústavného všte-
povania úcty k hrdinom, ktorí položili svoje životy za náš 
dnešný život bez vojen a vojnových útrap.

Oslavy výročia SNP boli veľmi dobre zorganizované a je 
len škoda, že čelní funkcionári mesta a zástupcovia škôl 
nedávajú príklad svojou účasťou na takýchto spomienko-
vých slávnostiach.           Arpád Dömötör

Elektrospotrebiče (respektíve elektrozariadenia) chladnička, televízor, video, osobný počítač, 
mikrovlnná rúra, kosačka na trávu a pod., každý výrobok raz skončí svoju životnosť, buď sa 
pokazí, opotrebuje alebo je jednoducho nahradený novším. Zo starých, vyradených elektrospot-
rebičov vzniká odpad (elektroodpad) z domácností. 

Každý občan recykláciu elektroodpadu podporuje prostredníctvom recyklačného poplatku, 
ktorý zaplatí pri kúpe nového elektrozariadenia.

Obyvatelia Sládkovičova môžu odovzdať elektroodpad dvojakým spôsobom.
Prvou možnosťou je bezplatne odovzdať starý elektrospotrebič pri kúpe nového elektrospotre-

biča rovnakého druhu (napríklad starý televízor pri kúpe nového televízora). 
Od 1. novembra 2009 musí každá predajňa elektrozariadení zo zákona povinne odoberať 

staré spotrebiče od zákazníkov v prípade kúpy nových podobných výrobkov. 
Druhou možnosťou je bezplatne odovzdať staré elektrozariadenie na zbernom dvore v meste 

Sládkovičovo. Dvakrát ročne je v kalendári zberu TKO určený termín na odovzdanie týchto 
spotrebičov vo dvore za budovou Polície na Fučíkovej ulici (vedľa penziónu Grand). Odovzda-
né elektrozariadenia musia byť celé, nie porozoberané. Vyzbierané elektrozariadenia mesto 
odovzdáva spracovateľovi elektroodpadu. Poškodené a rozobraté elektrozariadenia spracovateľ 
nepreberie alebo preberie s tým, že mesto musí zaplatiť za zneškodnenie takéhoto odpadu. 

Ing. Soňa Dömötörová, MsÚ Sládkovičovo

Čo s elektroodpadom?

Opäť je tu čas zberu úrody a s tým spojené 
veľké upratovanie v záhradách. Preto vyzýva-
me občanov, aby biologický odpad nevykla-
dali pred domy, ale odvážali na zberný dvor 
na Cukrovarskej ulici, kde ho môžu odovzdať 
bezodplatne v prevádzkovej dobe zberného 
dvora:

pondelok od 8.00 hod. do 18.00 hod., 
štvrtok od 8.00 hod. do 18.00 hod. 
a v sobotu od 8.00 hod. do 12.00 hod. 
V prípade, že máte biologického odpadu viac 

a potrebujete ho odviezť, kontaktujte Technic-
ké služby Sládkovičovo 031/784 09 26 alebo 
Ing. Šimeka 0910 955 519. V tomto prípade 
vám biologický odpad odvezú Technické služ-
by za poplatok.

Ing. Soňa Dömötörová, MsÚ Sládkovičovo 

Zberný dvor

V meste sa hovorí
Budovanie centra mesta vyvola-

lo vášnivé diskusie, prečo sa to robí 
takto, prečo tu, prečo sa neopravujú 
cesty a chodníky inde?

Oprava miestnych komunikácií 
v meste je viazaná na rozpočet mes-
ta, ktorý schvaľujú poslanci MsZ 
aj po pripomienkovaní obyvateľmi. 
Keďže sme v tomto roku zažili hos-
podársku krízu, ktorá sa prejavila aj 
v našom rozpočte, oprava ciest bola 
vykonaná len vo vytýčených najhor-
ších úsekoch. 

Projekt Regenerácia centra mes-
ta sa realizuje z fondov EÚ, kde boli 
jasne a prísne vypísané pravidlá, na 
čo a kde sa môžu tieto financie vyu-
žiť. Mesto vypracovalo projekt presne 
v zmysle zadaných podmienok, lebo 
ináč by žiadne financie nezískalo.

Je dobré prejaviť svoj názor, či 
kritickú pripomienku, ale je vhodné 
predtým si situáciu vydiskutovať na 
zasadnutí mestského zastupiteľstva 
alebo na mestskom úrade. 

Sme tu pre vás a radi vám poslúži-
me informáciami týkajúcimi sa mesta 
a jeho budovania.

Výsledky 
referenda

Mesto Sládkovičovo výsledkom refe-
renda tesne kopíruje celoslovenské vý-
sledky. V Sládkovičove sa REFERENDA zo 
4 599 zapísaných oprávnených občanov 
zúčastnilo celkom 1 085, čo predstavuje 
23,59 % zúčastnených. 

Väčšina hlasujúcich odpovedala na 
otázky zaškrtnutím ÁNO, záporných od-
povedí bolo pomerne máličko. 

Vatra ústavy

Už tradičné si pripomíname 1. september 1992 – Deň ústavy, teda deň, kedy bol prijatý tento 
hierarchicky najvyššie postavený právny predpis platný v Slovenskej republike. Prijatie tejto 
ústavy bolo jedným z prvých krokov na ceste k vzniku samostatného slovenského štátu. 

Mesto Sládkovičovo v spolupráci s miestnou organizáciou Matice slovenskej si tento štátny 
sviakok tradične pripomína kultúrnym podujatím – Vatrou ústavy. Mimoriadne nepriaznivé 
počasie nás tentoraz prinútilo presťahovať sa z areálu pri futbalovom štadióne do kinosály 
mestského kultúrneho strediska. 

V programe sa nám predstavili dva slovenské spevácke súbory a to mužský spevokol Roz-
marín zo Šintavy, ženský spevokol z Pustých Úľan a v našom meste veľmi populárni speváci 
z maďarského divadelného súboru Hahota. Hoci divákov bolo pomenej, atmosféra vystúpenia 
a obzvlásť spoločného posedenia po vystúpení, bola veľmi srdečná.     ES
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Sústava ramien a mŕtvych ramien Dudvá-
hu už od nepamäti formovala okolie toku. Na 
nížine rieka výrazne meandrovala a jej voda, 
bohatá na sedimenty, pravidelne pri povod-
niach zaplavovala široké okolie o čom sved-
čí aj čiara „záplavovej zóny“ na katastrálnej 
mape Prešporskej župy z obdobia cca r. 1875. 
Dudváh sa až do svojej regulácie na začiatku 
20. storočia voľne rozlieval po okolí. 

Mlynský náhon a mlyn sú zakreslené už na 
mape I. vojenského mapovania (1782–1785). 
Na Dudváhu v Diószegu bolo niekoľko mly-
nov, ale dochoval sa iba tento jediný. Mlynský 
náhon bol (až do vybudovania dnešnej hate 
v 60-tych rokoch 20. storočia) prirodzeným 
korytom rieky. Po vybudovaní vzdúvacej hate 
v prvej dekáde 20. storočia došlo k úprave 
profilu toku (nie však ku jej premiestneniu 
či prehĺbeniu) a po Dudváhu sa na člne dalo 
doplávať od mlyna proti prúdu až po Malú 
Maču, pretože vzdúvanie hladiny prebiehalo 
na ramene (dnešný hlavný tok) rieky.

Mlyn bol v majetku Karla Eszterházyho (sú-
pis z roku 1805), mal štyri mlynské kolesá a 
podľa popisu mal vodu stále a pri mlyne bolo aj 
stavadlo. Po založení cukrovaru predali Eszter-
házyovci pozemky i budovu Kuffnerovcom. 
Po kúpe parného mlyna a založení strojného 
mlyna Mária (1912) došlo k prestavbe vodné-
ho mlyna na malú vodnú elektráreň, ktorá 
zabezpečovala elektrinu pre verejné osvetlenie 
v  meste, cukrovare, v kaštieli, na fare, v kos-
tole a v škôlke. Bol to jediný zdroj elektrickej 
energie pre toto verejné osvetlenie až do roku 
1929, kedy obec bola pripojená na sieť. 

Mlynský náhon bol až do roku 2000 po-
kračovaním vodnej sústavy, ktorá privá-
dzala vodu do cukrovaru a zároveň bol sú-

Revitalizácia mlynského náhonu 
Enviromentálny projekt

časťou protipovodňovej ochrany územia 
mesta. Po poslednej kampani cukrovaru 
v roku 1999/2000 bol odberný objekt cukro-
varu zrušený a od tých čias je náhon bez vody 
a suché koryto sa premenilo na čiernu sklád-
ku komunálneho odpadu. Staré stromy, kto-
ré rástli popri náhone takmer všetky vyschli 
a nahradila ich náletová zeleň, ktorá zarástla 
dno náhonu, kde sa v obdobiach bohatých na 
zrážky drží voda. 

V jeseni tohto roku mesto spolu s OZ Pon-
vagli pristúpilo k vyčisteniu. Vďaka podpore 
primátora mesta, Ing. Antona Szabóa a ria-
diteľa technických služieb, Ing. Borisa Brun-
nera boli zorganizované dobrovoľné brigády 
a z koryta bolo odvezených cca 50 m3 ko-
munálneho odpadu, ktorý bol vyseparovaný 
a zvyšok odvezený na skládku. Je smutnou 
pravdou, že financie mesta boli opäť zbytočne 
čerpané na upratanie odpadu našich nepri-
spôsobivých občanov. Následne boli odstráne-
né aj skládky zeminy na ľavom brehu pri mly-
ne a vykosená burina v koryte nad mlynom. 
Momentálne čistíme časť náhonu pod mly-
nom, kde bolo pôvodne veľké jazero so šírkou 
až 50 m. Po ukončení vegetačného obdobia 
bude vykonaný nutný výrub stromov, ktoré 
vyrástli priamo v koryte náhonu, aby bola za-
istená prietočnosť vody pod mlynom 

Po vyčistení náhonu bola odbornými pra-
covníkmi Správy povodia Váhu vykonaná 
obhliadka a podľa ich pokynov bude čistenie 
a prehĺbenie náhonu dokončené. 

A potom, jedného krásneho dňa, ktorý dú-
fame už nie je ďaleko, pán hatník zdvihne 
stavadlo a do koryta pustí vodu z Dolného 
Dudváhu. 

Vrátením vody do mlynského náhonu chce-

Záhradkári 
18. septembra 2010

Neklamným dôkazom prícho-
du jesene, okrem iného, je aj už 
tradičná výstava ovocia a zele-
niny, ktorú zorganizovala Miest-
na organizácia Slovenského 
zväzu záhradkárov Sládkovičovo. 
Aj napriek nepriaznivému pesto-
vateľskému roku sa podarilo zá-
hradkárom za pomoci občanov 
získať krásne, výstavné exponáty 
rôznych odrôd ovocia a zeleniny. 
Celkovo bolo vystavených 120 
exponátov od 29 vystavovateľov. 
Ako v predchádzajúce roky, tak 
aj tento rok návštevníkov výsta-
vy zaujali aj krásne kvety, ako 
aj perfektné aranžmány z tekvíc 
a tekvičiek, ktoré nakoniec hla-
sovaním návštevníkov získali dve 
z troch cien. Na prvom mieste 
sa umiestnil Tekvičiak, ktorého 
zhotovila pani Némethová z No-
vého Dvora, druhé miesto získali 
Klobásové tekvice od pestovateľ-
ky pani Hučkovej z Dánoša a na 
treťom mieste sa umiestnil kôš 
s rôznymi tekvičkami od pani 
Tóthovej z Dánoša.

Začína výstavba 
OD Tesco!
Uznesením číslo 396, zo 

dňa 4.8.2010 rozhodli po-
slanci MsZ Sládkovičovo 
o odpredaji pozemkov pre 
výstavbu obchodného domu 
Tesco. Následne bola pod-
písaná zmluva s investo-
rom, zahájené vypracovanie 
projektovej dokumentácie 
a príprava na výstavbu ob-
chodného domu.

OD Tesco bude v priesto-
re medzi poštou a školou pri 
pomníku. Budova obchodné-
ho domu bude umiestnená 
vzadu a v priestore pred ňou 
bude parkovisko. Prístupová 
komunikácia, ktorá ve-
die k pošte, bude rozšírená 
a posilnená a cez túto ko-
munikáciu bude prístup na 
parkovisko i pre zásobova-
nie. Hladajú sa ešte ďalšie 
alternatívy pre zásobovanie 
a to cez Hviezdoslavovu uli-
cu. Výstavba bude zahájená 
na jar v mesiacoch marec, 
apríl 2011.

Veľmi vhodným 
doplnkom tejto vý-
stavy, boli krásne 
práce zo samoras-
tov a rohoviny, kto-
ré vystavoval pán 
Benedek Szárkany 
z Malej Mače.

V rámci výstavy sa 
uskutočnilo aj vyhod-
notenie súťaže o naj-
krajšiu predzáhradku. Členovia 
poroty hodnotili záhradky v dvoch 
termínoch, a to v júni a v auguste 
a spomedzi súťažných predzáhra-
diek sa na prvom mieste umiestni-
la predzáhradka pani Šurnovskej, 
na druhom pána Döménya, na tre-
ťom – pána Jozefa Somogyiho.

Všetci súťažiaci získali pekné 
ceny, ktoré dúfame budú určitou 
motiváciou pre účasť v budúcom 
ročníku súťaže, pretože v našom 
meste je ešte veľa predzáhradiek, 
ktoré sú hodné toho, aby sa zú-
častnili súťažeo ceny, ktoré pri tej-
to príležitosti udeľujeme.

Záverom mi dovoľte, aby som 

poďakoval všetkým občanom, 
ktorí poskytli exponáty na výsta-
vu, všetkým, ktorí sa zapojili do 
súťaže o najkrajšiu predzáhrad-
ku, členom komisie Mgr. Slávke 
Královičovej, pánovi Jánovi Né-
methovi, pani Ľubomíre Košťa-
niovej, pani. Jaroslavovi Feješovi 
ako aj Mgr. Chládekovej, pani Su-
dovej, pracovníčkam MsKS, 
pracovníkom TS za pomoc pri 
zrealizovaní výstavy a veľká vďa-
ka našim sponzorom, MsÚ Slád-
kovičovo, pani Agáte Zelinkovej, 
Edite Frantovej, Ing. Štefanovi 
Laukovi a pánovi Františkovi Ru-
manovi.     výbor MO SZZ

me do 
tejto lo-
k a l i t y 
p r i n a -
v r á t i ť 
pôvodné 
v o d n é 
živočíchy 
a rastli-
ny. 

Našim 
v z o r o m 
je mlyn-
ský ná-
hon v Hoste (cca 10 km proti prúdu), ktorý bol 
revitalizovaný a už po dvoch rokoch sa tam 
vrátili nielen ryby, ale aj vzácne raky. Chceme 
vytvoriť vodný biotop, ktorý by bol prírodnou 
oázou na okraji obce. Vysadením vhodných 
drevín chceme vrátiť brehy náhonu a vodnej 
nádrže pod mlynom do pôvodného stavu a re-
vitalizáciou obnoviť aj pôvodnú protipovodňo-
vú funkciu toku.

Revitalizáciou mlynského náhonu obme-
dzíme aj zakladanie čiernych skládok a to 
zamedzením nežiadúcej migrácie asociálnych 
živlov v tejto časti mesta. Náhon bude na stra-
ne obce chránený nepriechodným živým plo-
tom a premostený bude iba na dvoch miestach 
(v areáli TS Sládkovičovo a priamo pri mlyne, 
pričom obidva mosty budú pod kontrolou ka-
mier). 

Na záver pripájam obligátnu prosbu: Ak 
máte nejaké vedomosti o mlynskom náhone 
a budove mlyna – turbíny, prípadne fotografie, 
mapy, či iné dokumenty, obráťte sa prosím na 
tel. 0905 863 495, 0905 951 357 alebo na pra-
covníčky knižnice v Inovatechu.                 ES
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Bekaert Slovakia, s. r. o., začal budovať svoj závod na „zelenej 
lúke” v roku 2001.

Postupným rozširovaním výroby a agregovaním technológie sa 
závod stal dôležitým výrobcom oceľových kordov v Centrálnej 
Európe. Spomedzi jeho najväčších zákazníkov je najdôležitejšia 
štvorica svetových výrobcov pneumatík Bridgestone, Miche-
lin, Continental a Goodyear. Z pôvodne plánovaných 250 no-
vých pracovných miest je už dnes vytvorených viac než 450. 
Aj z toho je zrejmé, že firma má dlhodobý zámer v rozvoji svo-
jich aktivít v Sládkovičove. Počas obdobia a budovania Bekaert 
Slovakia, s. r. o. (2001–2010), boli vytvorené a udržiavané veľmi 
korektné a  dobré vzťahy s miestnou samosprávou a lokálnymi 
autoritami ako aj s  miestnou komunitou. Otvorenosť a spoluprá-
ca zo strany vedenia mesta je na veľmi dobrej úrovni. Dôležitým 
faktom je kontinuálny, systematický dialóg, ktorý sa premieta do 
spolupráce v oblasti kultúry, školstva a mládeže, ako aj športu. 

Bekaert sa v súčasnosti pripravuje na ďalšie rozširovanie svo-
jich výrobných priestorov. Bude to tiež spojené s postupným 
vytváraním ďalších pracovných miest na pokrytie zvýšenej kapa-
city výroby. V období rokov 2011–2013 to bude znamenať možnosť 
vytvorenia ďalších pracovných miest. 

BEKAERT deťom 2010

Prvý septembrový deň roku 2010 bol výnimočným dňom 
pre zamestnancov belgickej firmy Bekaert Slovakia, s. r. o., 
Vlastne bol výnimočný hlavne pre všetky ich ratolesti, teda 
deti zamestnancov firmy. Akcia sa uskutočnila v priesto-
roch Relax centra Zátoka neďaleko Sládkovičova. Napriek 
nie najpriaznivejším predpovediam počasia sa tento v po-
radí už 5. ročník naozaj vydaril. V poobedňajších hodinách 
sa obloha vyjasnila a slniečko milo prekvapilo všetkých prí-
tomných, či už dospelých alebo aj deti. Všetci, ktorí odvážne 
vyrazili na akciu BEKAERT deťom, urobili správny krok.

 Firma Bekaert Slovakia, s. r. o., ktorá pôsobí v Sládkovi-
čove od roku 2001, kladie veľký dôraz aj na to, aby svojim 
zamestnancom pripravila akcie, na ktorých je čas si od-
dýchnuť a porozprávať sa navzájom. Spoznávanie kolegov 
a ich rodín je súčasťou budovania firemnej kultúry, založe-
nej na princípoch sociálnej zodpovednosti. Je to veľmi vzác-
ny pohľad a skúsenosť, keď vidíme, ako rastie firma a spolu 
s ňou aj rodiny zamestnancov. 

V uvoľnenej atmosfére, pri dobrom občerstvení a rôznych 
atrakciách sa všetci prítomní veľmi dobre zabávali. Mnohí 
dospelí sa tiež zapojili do súťaží, čo potešilo hlavne deti. Na 
záver sa všetci lúčili s tým, že budúci rok sa znova stretnú 
na akcii, ktorá sa už stala neodmysliteľnou súčasťou dyna-
micky sa rozvíjajúcej firmy.

Informácie o firme BEKAERT
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V piatok 8. októbra 2010 Vysoká škola v Sládkovičove organizovala 
oslavy 5. výročia svojho založenia. Táto súkromná vysoká škola vznikla 
v máji 2005 a má tri fakulty – Fakultu práva Janka Jesenského, Fakul-
tu sociálnych štúdií a Fakultu verejnej politiky a verejnej správy, ktoré 
v dennej a externej forme štúdia navštevuje spolu 3 600 študentov. 

Oslavy otvoril celoštátny seminár s medzinárodnou účasťou, na 
ktorom odzneli aj zaujímavé informácie týkajúce sa náme-
tov na spoločné projekty VŠS a mesta Sládkovičova, či už 
o vybudovaní telocvične, spoločnom projekte VŠS, mesta 
a SAV v prípade technologického inkubátora, rekonštruk-
cie cukrovaru v Sládkovičove a jeho využívanie VŠS a vy-
užitie kongresového centra vo Vincom lese v rámci novo 
pripravovanej ďalšej fakulty VŠS. 

Oslavy vyvrcholili slávnostným ceremoniálom v kon-
gresovej sále Inovatechu, ktorý moderovala prorektorka 
Doc. Renáta Ježková. V rámci ceremoniálu sa udeľovali 
čestné tituly doktor honoris causa a ocenenia k 5. výročiu 
založenia VŠS. Toto podujatie poctili svojou účasťou vý-
znamní hostia – akademik Milan Čič, prof. Peter Plavčan, 
Dr. Tibor Mikuš, predseda TSK a Ing. Anton Szabó, primá-
tor mesta Sládkovičova a významné osobnosti z partner-
ských vysokých škôl a univerzít doma a v zahraničí. Dr. 
Tibor Mikuš odovzdal štyrom predstaviteľom VŠS krajské 
vyznamenanie za rozvoj regionálnej vzdelanosti v Trnav-
skom samosprávnom kraji a rektor VŠS prof. Karol Polák 
udelil veľké a malé zlaté pamätné medaily 36 oceneným 
za spoluprácu s VŠS a za rozvoj súkromného vysokého 
školstva v SR. Druhá časť oslavy sa zavŕšila prehliadkou 
výstavy vedeckých a odborných publikácií pedagógov VŠS 
a slávnostnou recepciou v hoteli Tevel.   

Oslavy 5. výročia založenia 
Vysokej školy v Sládkovičove

Už sa to začalo... 
 

Žiaci Základnej školy S. Petőfiho s VJM si 
2. septembra oddýchnutí a plní energie za-
sadli do školských lavíc a začala sa pre nich 
tohtoročná práca.

Školský rok slávnostne otvorili Mgr. Mária 
Halásová, riaditeľka školy a Ing. Anton Sza-
bó, primátor mesta, ktorí popriali prítomným 
žiakom veľa sily, zdravia, vytrvalosti v práci 
a veľa dobrých známok.

Naši žiaci vďaka nadácii Pázmány Péter 
Alapítvány obdržali balíčky, ktoré obsahovali 
učebné pomôcky a hygienické potreby, ako 
i hodnotné knihy, ktoré pomôžu pri ich kaž-
dodennej práci.

Dňa 9. septembra si naši žiaci a pedagógo-

Oslavy 5. výročia založenia súkromnej Vysokej školy v Sládkovičove 
sú významným medzníkom v živote školy, ktorá sa netají svojimi ďalší-
mi rozvojovými ambíciami, keďže chce pružne reagovať na požiadavky 
trhu a už dnes má v príprave ďalšie dve nové fakulty. 

Renáta Ježková, prorektorka VŠS 

sa deti venovali remeselníckym prácam, vy-
hotovili zvonkohry z papiera, šperky z bavlny 
a perličiek, vytvorili obrazy pomocou servít-
kovej techniky, darčekové krabičky, ktoré 
ozdobili podľa vlastnej fantázie a naučili sa 
i základy batikovania. Posledné dva dni pat-
rili športu a súťaženiu. V rôznych súťažiach 
zručnosti si zmerali svoju zdatnosť, potom si 
vytvorili skupinky, ktoré zabojovali za čo naj-
lepšie umiestnenie v súťaži. Na tábore spo-
znali mnoho nových kamarátov. Po ukončení 
tábora sa deti plné zážitkov vrátili do svojich 
domovov. 

Počas leta sme na našej škole vynovili 
triedy a to vymaľovaním, rôznymi doplnka-
mi a novým nábytkom. Tak sme zútulnili 
priestory, aby sa naše deti mohli učiť v prí-
jemnom prostredí a aby sa tu cítili ako doma.

Mgr. Katarína Baloghová

via v rámci spomienkovej slávnosti si uctili 
pamiatku obetí holokaustu.

V dňoch 27.-28. septembra naša škola opäť 
zorganizovala pre žiakov zber papiera, do 
ktorého sa všetci s radosťou zapojili a usi-
lovne brázdili ulice nášho mestečka, aby zo-
zbierali čo najviac papiera. Zber bol úspešný, 
žiaci podali naozaj skvelý výkon.

To by bolo v skratke asi všetko, čo sa u nás 
v septemberi udialo, ale ja by som sa rada 
vrátila ešte k letným aktivitám, pretože život 
na našej škole sa ani v lete nezastavil.

Od 12. do 16. júla sme po prvý raz zorgani-
zovali pre deti remeselnícky tábor, ktorý sme 
spojili i so športovými aktivitami. Prvé tri dni 
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V Banskej Bystrici sa v tom-
to roku konal už 43. ročník fes-
tival umeleckého prednesu žien 
v poézii a próze Vansovej Lom-
nička 2010 a na tejto prestížnej 
akcii, ktorá sa konala pod zášti-
tou predsedníčky Únie žien Slo-
venska MUDr. Ireny Belohorskej 
sa umiestnila naša recitátorka 
Ing. Soňa Gogová v striebornom 
pásme. 

Recitátorky zo Súboru malých 
divadelných foriem pripravili pás-
mo ľúbostnej poézie, v ktorom sa 
prezentovali v júli na galantskom 
kultúrnom lete v Dome Matice 
slovenskej v Galante. 

Dr. Ernő Pongrácz 
chirurg a obvodný lekár v Diószegu 

Medzi významné osobnosti nášho mes-
ta môžeme s hrdosťou zaradiť Dr. Ernő 
Pongrácza, ktorý v Diószegu žil a ordinoval 
37 rokov. Bol to nielen vynikajúci lekár, ale 
aj muž mimoriadnych morálnych kvalít. 

Ernő Pongrácz sa narodil 4. septembra 
1882 v Ostraticiach. Navštevoval Piaristické 
gymnázium v Nitre a v štúdiu pokračoval 
v  meste Eger (Jáger). Lekársky diplom zís-
kal na univerzite v Budapešti v roku 1908. 
Po ukončení štúdií dva roky pracoval v brati-
slavskej štátnej nemocnici. 

Od roku 1910 bol zmluvným lekárom zdra-
votnej poisťovne v Diószegu, v  rokoch 1914–
1921 bol praktickým lekárom, od roku 1921 
praktizoval ako súkromný lekár a po roku 
1938 bol znovu praktickým lekárom obce.  
Po smrti prvej manželky Idy Novákovej, ktorá 
zomrela v roku 1924 si v našom meste našiel 
životnú družku, manželku Ilonu Karsayo-

vú a narodili sa mu tu jeho štyria synovial, 
z  ktorých každý dosiahol vo svojom odbore 
veľké úspechy.  

V rokoch 1910–1936 bol v úzkom kontakte 
s rodinou baróna Kuffnera a ako dobrý sused 
pravidelne navštevoval starého pána baróna 
a jeho rodinu. 

Vždy stál za pravdou, svojich pacientov 
ošetril v súlade so svojou lekárskou prísahou.

Zohral dôležitú úlohu pri činnosti Maďar-
skej strany na Slovensku. 

V roku 1933 po streľbe žandárov na štrajku-
júcich robotníkov v  Košútoch, kde bolo mno-

Úspešné recitátorky

ho mŕtvych a zranených, ošetril zranených 
podľa svojho najlepšieho vedomia a pomáhal 
im aj v tú noc, keď sa žandári vypytovali na 
miesto úkrytu zranených. V jedných českoslo-
venských novinách pri správe o tomto inciden-
te bolo spomenuté i jeho meno. 

Po zmene hraníc v roku 1938 po príchode 
maďarských vojsk, žandári od neho pýtali 
lekársky nález jedného zbitého muža, ktorý 
sa volal Babacs. Po prečítaní zápisnice, ktorú 
žandári napísali, ju odmietol doktor Pongrácz 
podpísať, pretože neodrzkadľovalaskutoč-
nosť. Po tomto icidente odišiel do Nových 
Zámkov, aby podal sťažnosť na žandárov 
a na základe toho celú záležitosť prešetrili. 
Bol ochotný podpísať len takú zápisnicu, kto-
rá obsahovala pravdu (inzultujúceho žandá-
ra potom odvolali). 

Snažil sa pomôcť všetkým tým, ktorí sa 
dostali do nebezpečenstva. Počas obdobia 
deportácie pomohol Židom, Maďarom i Slo-
vákom, ktorým vydal potvrdenia, vďaka kto-
rým neboli deportovaní (ďakovné listy, ktoré 
dostal po vojne, napísané po slovensky sú do-
dnes zachované).

Po príchode ruských vojsk v roku 1945 bol 
nútený opustiť svoj dom, pretože sa tam usíd-
lilo ruské GPU a domov sa mohol vrátiť až kon-
com septembra 1945, keď Rusi opustili Čes-
koslovensko. Dovtedy rodinu prichýlil k sebe 
brat jeho manželky József Karsay. 

Ernő Pongrácz bol aj milovníkom umenia 
a veľmi aktívne sa zapájal do kultúrneho ži-
vota obce. Bol pred-
sedom miestneho 
osvetového spolku 
a v dvadsiatych a tri-
dsiatych rokoch reží-
roval viacero divadel-
ných predstavení. 

V rokoch 1940–
1942 založil pôrodni-
cu s 25 lôžkami. Po-
zemok na túto stavbu 
žiadal a dostal od 
generálneho riaditeľa 
cukrovaru Dr. Józ-
sefa Paksiho, ktorý 
ho vyčlenil z cukro-

Meno slovenskej spisovateľ-
ky Terézie Vansovej figuruje aj v 
názve celoslovenskej prehliad-
ky v umeleckom prednese Naša 
Vansovej Lomnička, ktorej kraj-
ské kolo sa konalo 24. septem-
bra 2010 v renesančnom kaštieli 
v Galante. Aj na tejto prehliadke 
malo Sládkovičovo zastúpenie. 
Svoje recitačné umenie porote 
predviedli Mgr. Alica Dömötörová 
a Ing. Soňa Gogová.

Naša snáď najúspešnejšia re-
citátorka pani Anna Pokorná 
sa toho roku „zviditeľnila” aj na 
najvyššej celoslovenskej postu-
povej súťaži Hviezdoslavov Ku-

bín, kde získala v kategórii do-
spelých recitátorov 2. miesto. Jej 
veľmi úspešná interpretácia po-
viedky L. N. Jégého Na operáciu 
s truhlou oslovila organizátorov 
Európskeho festivalu humoru 
a  satiry Kremnické gagy. Anička 
bola nominovaná na cenu Zlatý 
gunár a veľmi úspešne vystú-
pila v  programe Humor v poézii 
a próze, ktorý moderoval Marian 
Geišberg. Tento úspech našej re-
citátorky je dôkazom toho, že jej 
zmysel pre humor, je vedľa reci-
tačného umenia, najvýraznejšou 
črtou jej osobnosti. 

       ES

varských 
pozemkov 
a tak sa 
pôrodnica 
mohla 
posta-
viť. K jej 
výstavbe 
v značnej 
miere 
prispelo 
i vedenie 
obce 
Diószeg 
(jedná sa o budovu bývalého zdravotného 
strediska).

Po výmene obyvateľstva v roku 1947 sa Dr. 
Pongrácz dostal do Maďarska, do obce Vaskút, 
kde pracoval ako praktický lekár až do roku 
1960. Neskôr sa presťahoval k synovi Györ-
gyovi do Budapešti, kde žil až do svojej smrti 
v roku 1972.

Dr. Ernő Pongrácz mal štyroch synov – Zol-
tán bol významným hudobným skladateľom 
(1912–2007), druhý syn Endre bol chirurgom 
v Debrecíne (1919–1997), tretí Ernő grafikom 
v Budapešti (1921–2002) a syn György, ktorý 
má dnes osemdesiaťštyri rokov a žije v Buda-
pešti, je strojným inžinierom. Je už jediným 
žijúcim členom rodiny, ktorej domov bol po 
dlhé roky v našom meste.

Z dokumentov, listov a zo spomienok 
napísal György Pongrácz
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Mesačná noc na Oravských horách
divadelný súbor Hahota

Je to troška čudný názov (určite si pomys-
líte milí naši čitatelia), ale predsa sa tieto 
dva pojmy hodia k sebe. Členovia divadelné-
ho súboru Hahota a ich najbližší, s ktorými 
tvoríme ten ozajstný tím, mali sústredenie 
v čase od 9. do 12. septembra 2010 v krás-
nom horskom prostredí Oravy, v rekreačnom 
stredisku Oravská Horáreň. Na sústredenie 
zväčša chodíme do Búču, ale tento rok sme 
sa rozhodli inak. Prišla nám vhod ponuka 
nášho kamaráta Ferka Rumana, za čo mu 
i touto cestou ďakujeme, ktorý poznal na 
Orave pekné odborárske rekreačné stredisko, 
kde by sme mali vhodné podmienky nielen na 
skúšky, ale i výlety či zábavu.

A tak i bolo. Už spomenuté dni sme teda 
strávili na tomto mieste. Našim cieľom bolo, 
aby sme vynovili svoj program, pretože počas 
jesene budeme mať viacero vy-
stúpení. Na naše vystúpenie ča-
kajú v Boldogu, v Podunajských 
Biskupiciach, vo Veľkom Bieli, 
v Reci, vo Váhovciach a v Senci. 
Chceli by sme sa predstaviť s ta-
kým istým elánom a vystúpiť na 
takej úrovni, ako na domácom 
javisku. K tomu určite prispelo 
tých pár dní.

Počasie k nám nebolo milosrd-
né. Už pri odchode a celou cestou 
lialo. Dorazili sme šťastne. S ra-
dosťou sme obsadili krásne izby. 
Po ubytovaní, krátkom oddychu 
a dobrej večeri nasledoval zozna-
movací večierok – neskoro sme išli 
spať. Na druhý deň sme si naplá-
novali výlet. Navštívili sme blízky 
Oravský zámok a po absolvovaní 
výstupu, ktorý znamenal zdola-
nie nespočetných schodov, sme 
sa trocha unavení vrátili naspäť. 

Poobede sme mali skúšku. Oži-
vili sme program, ktorý sme ne-
hrali už od mája. Naši účinkujúci 
znova zaspievali, zahrali a zatan-
covali svoje úlohy. Mali sme 
čas i na rozhovory o prežitých 

zážitkoch, ale i o budúcnosti. A prišla sobota 
a od polnoci lialo. A my sme chceli práve v ten 
deň variť guláš, zabávať sa v prírode, niekto-
rí sa chystali do lesa na hríby, ale len pršalo 
a pršalo.

Čo hahotáši naplánujú, to sa aj splní. Va-
renie gulášu sa uskutočnilo pod provizórnym 
stanom. Tak si to treba predstaviť, že dole je 
blato a voda, zhora prší a medzi tým sa varí 
guláš. Nakoniec sa nám ho podarilo uvariť. 
Po dobrom obede sa vyčasilo, takže hubári 
mohli vyraziť do lesa. Viacerí doniesli pekné, 
ale čo je podstatné, aj jedlé hríby. Bolo by 
dobré zostať tu ešte pár dní, vtedy bude veľa 
húb, ako nám hovorili domáci.

 Ale my sme sa ešte raz vyspali a bola nede-
ľa. Bolo krásne slnečno, ale my sme si balili 
veci do áut, smer Sládkovičovo. Cestou domov 

Ladislav Tavali je určite najznámejším Rómom v našom meste. 
O jeho literárnej tvorbe píšeme pravidelne každý rok a to vždy v súvis-
losti s novou knihou. Tá tohoročná, ktorá je už autorova štvrtá, nesie 
názov Kone za lásku, po rómsky O grasta vaš o kamibe a jej vydanie 
finančne podporilo Ministerstvo kultúry SR a Literárny fond. Kniha 
je vlastne prvým dielom rozsiahlejšieho príbehu, ktorý sa z časti odo-
hráva v našom meste a ako všetky Tavaliho diela sa zaoberá životom 
Rómov, ale aj gádžov a ich spolunažívaním, ich zložitými životnými 
osudmi, ich láskami i nepriateľstvami.

Na krste novej knihy sa zišlo viac ako šesťdesiat hostí, medzi ktorý-
mi boli autorovi príbuzní, známi, ale i niekoľko zástupcov kultúrnych 
inštitúcií. Milým hosťom bola i Mgr. Eva Zdražilová z Prahy, ktorá sa 
profesionálne zaoberá rómskou literatúrou a práve ona veľmi odborne 
a hlavne pozitívne hodnotila prácu pána Tavaliho.

Krstnou mamou bola už tradične autorova učiteľka a odborná po-
radkyňa Mgr. Alica Dömötörová, ktorá popriala novej knihe veľa nad-
šených čitateľov. Primátor mesta Ing. Anton Szabó poďakoval Ladisla-
vovi Tavalimu za jeho literárnu prácu, ktorou úspešne reprezentuje 
naše mesto na poli kultúry.      ES

Kone za lásku / O grasta vaš o kamibe
krst knihy Ladislava Tavaliho

sme sa zastavili na Oravskej priehrade. Mali 
sme čas aj na vyhliadkovú plavbu loďou. 
Navštívili sme ostrov, ktorý je najvyšší bod 
zaplavených dedín a na ktorom zostal bez po-
škodenia kostol a kalvária. Obed (samozrej-
me bryndzové halušky) v blízkej reštaurácii.

Zastavili sme sa aj na Donovaloch a poko-
chali sme sa krásami tatranskej prírody, ale 
pokojní sme boli až vtedy, keď sme za sebou 
zanechali hory a kopce, a naše autá brázdili 
rovné cesty. Sme doma, hovorili sme si.

Takéto stretnutia ešte viac zomknú túto 
spoločnosť.

Tibor Srejner
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Ježiš povedal: Dovoľte dietkam prichádzať ku mne a nebráňte im, lebo takýchto 
je Kráľovstvo Božie. 

Biblia, Evanjelium podľa Lukáša 18, 16

Milý a príjemný deň sme prežili v nedeľu 6. júna 2010 na farskom dvore v Evan-
jelickom a. v. cirkevnom zbore v Sládkovičove. Deti, mládež, rodičia, spolu sme 
vytvorili spoločenstvo asi 50-tich Božích detí. Naše stretnutie sme začali modlitbou 
a piesňou z detských spevníčkov a potom, hor sa – súťažiť. Deti si mohli zmerať sily 
v hode do kociek, v chôdzi na chodúľoch, v chytaní rybiek, v hode loptičiek do koša, 
mohli prejsť cez tajomné vrece atď. Bola to radosť pozerať sa na tých najmenších, 
na ich potešenie. Deti si po súťažiach prevzali farské diplomy i sladké odmeny za 
jednotlivé súťaže. Každý však dostal z rúk staršej mládeže aj diplom za účasť ako 
milú a teplú spomienku na tento deň. 

Oni nám majú pripomínať, že raz na konci tohoto života, si každý z nás prevezme 
spravodlivú odmenu „diplom” za vieru, lásku a vernosť Pánovi Ježišovi Kristovi. 

Mali sme aj mnoho dobrôt v podobe grilovaných pochúťok a koláčikov od milých 
našich tetušiek farníčiek. Aj vďaka vám, milé naše tetušky, sme mali tento deň 
sladučký. 

Spievali sme i pieseň, ktorá sa volá Vďaka Ježiš za dnešný deň. Veru, vďaka Ti, 
dobrý Ježišu, za požehnanie tohoto krásneho nedeľného dňa. 

Andrea Lukačovská, farárka cirkevného zboru

Správy z evanjelického cirkevného 
zboru 

Evanjelická mládež a Chorvátsko

V júli sa hŕstka mládežníkov s pani farárkou nášho 
cirkevného zboru vybrala dovolenkovať do Chorvátska. 
Niektorí cirkevníci navštevujú túto krajinu pravidelne 
a ich láska k nej a jej prírodným krásam vyburcovala 
zvedavosť v tých, ktorí ešte nemali tú česť navštíviť túto 
krajinu. Hoci cesta bola dlhá, už na začiatku Chorvátska 
bolo čo obdivovať. Drsná krása hôr sa snúbila s pohľa-
dom na azda najčistejšie more, aké som kedy videla. 

Ubytovali sme sa v mestečku Bibinje s tým, že po šty-
roch – piatich dňoch sa presunieme vyššie. Vyššie zna-
menalo na Makarskú riviéru, no už sme toto mestečko 
neopustili. Navštívili sme mestá Zadar, Pakoštan, Šibeník 
a v nich aj rôzne pamiatky. Najviac sme sa tešili slnieč-
ku, kúpaniu a plavbe na vodných bicykloch, plavba na 
člnoch po Jadrane a pod. Niektorí z nás, ktorí majú radi 
pochúťky z rýb a morských plodov, navštívili vychýrenú 
Ribarnicu v Zadare a prezreli si plody a dary mora, ktoré 
šikovní rybári denne ulovia. Večery sme trávili v kempe 
(keďže polovica z nás stanovala) pri opekaní dobrôt, spie-
vaní piesní, rozhovoroch a modlitbe. Čas dovolenky nám 
v takomto pomalom uvoľnenom tempe prebehol neuveri-
teľne rýchlo. 

Chorvátsko v každom z nászanechalo dojmy a spo-
mienky, na ktoré aj teraz radi a s úsmevom spomíname. 
Všetci sme sa zhodli v tom, že o rok si to zopakujeme, len 
na inom mieste, aby sme videli a spoznali z tejto krajiny 
čo najviac.        Mgr. Jana Hrubá 

Čas naozaj veľmi rýchlo letí. Je to už rok, 
čo sa v našom meste prvýkrát otvorili pre 
rodinky s deťmi brány detského centra Hraj-
kovo. 6. októbra sme si túto udalosť pripo-
menuli prvou narodeninovou oslavou. Okrem 
našich najvzácnejších hostí  –  detí s rodičmi, 
prijali pozvanie aj primátor Ing. Anton Szabó, 
prednostka MsÚ Ing. Milena Poláková a zá-
stupcovia našich sponzorov. Všetci hostia 
priniesli pre malých Hrajkov darčeky, ktoré 
potešili najmä ich maškrtné brušká. Mamin-
ky s deťmi si pripravili pre hostí program 
plný pesničiek, tančekov a srandičiek. Spolu 
sme sfúkli sviečky na dvoch narodeninových 
tortách a potom sme sa pustili do dobrôtok, 

ktoré pre malých aj 
veľkých pripravili ši-
kovné maminky.

Prvý rôčik má teda 
Hrajkovo za sebou. 
Našim návštevní-
kom sme počas neho 
ponúkli okrem prí-
ležitostných akcií 
(Mikuláš v Hrajkove, 
burzy detského oša-
tenia, karneval, Roz-
právkový les a iné) aj 
pravidelné programy 
a podujatia (tvori-
vé dielne, odborné 
prednášky, cvičenia pre maminky s deťmi, 
hudobné Hrajkovo, večerné cvičenia).

V druhom roku nechceme v ponuke zao-
stávať a pripravili sme niekoľko noviniek. Od 
septembra začali u nás každý pondelok od 
16.30 do 17.30 hod. cvičiť tehuľky. Pre ne sme 
pripravili aj kurz prípravy na pôrod, ktorý sa 
začína posledný októbrový týždeň. Pre naj-
menších sme otvorili nový hudobno-tanečný 
program Spievanky, spievanky. Samozrejme 
v našej ponuke ostávajú obľúbené progra-

Hrajkovia oslavovali 
1. narodeniny 

my cvičenia pre maminky s deťmi, večerné 
cvičenia, hudobné Hrajkovo. Všetko o týchto 
novinkách a aj mnoho iného sa dozviete na 
www.dc-hrajkovo.meu.zoznam.sk.

Veríme, že prvý rôčik bol len začiatok, a že 
naše Hrajkovo sa s vašou podporou dožije as-
poň puberty.         Jarmila Ivanová
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Stalo sa už peknou tradíciou, že členovia MO SZZ sa okrem toho, že stále pracujú 
v záhradkách a merajú si sily s prírodou a rôznymi škodcami, ktorí sa snažia zničiť 
ich plody práce, každý rok v auguste zúčastnia priateľského posedenia – pikniku 
v Novom Dvore. Nebolo tomu inak ani tento rok. 21. augusta 2010, deň po návšteve 
AX Nitra, sa 25 členov zúčastnilo tohto pikniku a treba povedať, že počasie nám 
veľmi prialo. Bola to krásna slnečná sobota a panovala dobrá nálada. Debatovalo 
sa o všeličom, možnom, nemožnom a pri dobrom občerstvení a nevtieravej hudbe 
sme ani nezbadali, že sa zvečerieva. Pevne verím, že stretnutie splnilo svoj účel, na 
chvíľku sme zabudli na každodenné starosti a verím, že v ďalšom roku sa stretneme 
znova a v minimálne takom počte ako tento rok.        Ján Németh 

Piknik v Novom Dvore 

V lete sme často v súvislosti s povodňami 
počuli či čítali v médiách frázu: „Tu nikdy ta-
káto veľká voda nebola“. Tak sa pozrime na 
to, čo sa dochovalo v archívoch o „našej“ vode. 

Jeseň roku 1875 bola výrazne upršaná 
a zima roku 1875–76 bola mimoriadne tuhá 
a veľa nasnežilo. O tom, aká to bola zima, 
svedčí aj to, že Dunaj, Váh a aj menšie toky 
v úseku Viedeň-Segedín zamrzli až na dno. 
Uvoľňovanie zovretia zimy prinášalo novú 
hrozbu – ľadové kryhy. Už v decembri sa na 
Dunaji sa začali vytvárať ľadové zátarasy 
miestami až 9,5 m vysoké, čo bola predzvesť 
obrovských problémov. 

Už na začiatku januára úrady ustanovili 
povodňovú komisiu a tá hneď začala orga-
nizovať protipovodňovú ochranu. Oslovili 
inžinierov i ženistov, nariaďovali miestnym 
úradom, aby vytvárali rezervy pre zásobo-
vanie obyvateľstva, zakladali dobrovoľné zá-
chranné družstvá a urobili súpis všetkých 
člnov. Bolo niekoľko viac-menej neúspešných 
pokusov o uvoľnenie ľadových zátarasov na 
hlavnom toku Dunaja, na ktorom v tom čase 
bola hladina vo výške okolo 4 m. V prvej po-
lovici februára došlo v Nemecku k výraznému 
otepleniu a hladina Dunaja sa začala rýchlo 
dvíhať. Vo Viedni sa 18. februára ľad zasekol 
pod mostnými piliermi a voda zaliala centrum 
Viedne. Dňa 20. februára voda sa vyliala aj 
v Bratislave. Obyvateľstvo bolo varované vý-
strelmi z diel a voda zanechala osem mŕtvych. 
V priebehu piatich dní sa hladina zdvihla 

Povodne v histórii našej obce 

o 4 metre, dokonca za 24 hodín o 244 cm! 
Táto povodňová vlna na Dunaji otočila smer 
toku vody v prítokoch a 22. februára už na 
niekoľkých miestach boli pretrhnuté hrádze 
Váhu a Dunaja. Galantský richtár hlásil, že 
Dióseg je skoro celý zaliaty vodou Plevy (Gi-
dry) a Dudváhu. Cesty medzi obcami okresu 
sú zaliate vodou. 

Dňa 25. februára už väčšia časť obce bola 
pod vodou a dva domy sa už zrútili. Obyvate-
lia pre urýchlenie odtoku vody so súhlasom 
vedenia cukrovaru preťali násyp železničnej 
vlečky do cukrovaru. To isté plánovali urobiť 
aj s násypom štátnej železnice, čo však štátne 
orgány nemohli pripustiť, keďže železnica bola 
jediná komunikačná tepna, ktorá ešte fungo-
vala. Železnice v spolupráci s ministerstvom 
okamžite vyslali do obce svojich zástupcov 
a prišli aj členovia inžinierskej komory, aby 
obyvateľov presviedčali o zbytočnosti zniče-
nia železničného násypu, keďže v roku 1832 
v obci ešte nebola žiadna železnica a predsa 
bolo povodňou zničených až 30 domov.

Ich argumenty celkom nezabrali, lebo ľudia 
trvali na prerezaní železnice a tak bol do obce 
vyslaný žandársky oddiel a v prešporských 
kasárňach pripravili jeden vojenský prápor 
na prípadný zásah. Na železničnej stanici 
v Prešporku na vojakov čakal mimoriadny 
vlak. 

Vojaci sa nakoniec na cestu nevybrali, na-
koľko 24. februára voda konečne začala kle-
sať. Dňa 26. februára sa znovu zišla komisia, 

ktorá analyzovala príčiny povodne. Predsta-
venstvo obce uznalo, že železničný most ne-
zapríčinil vzdutie hladiny Dudváhu, ale že 
cestný most (pri MsÚ) je príliš nízky. Komisia 
preto nariadila okamžité odstránenie vozov-
ky a to aj napriek 30 centimetrovému poklesu 
hladiny, pretože most ešte stále bol prekážkou 
pre ľadové kryhy. Predstavitelia cukrovaru sa 
ponúkli, že všetky nutné práce (prehĺbenie 
a rozšírenie odvodňovacieho jarku) vykonajú 
vo vlastnej réžii. 

Cisár František Jozef I. ocenil postoj a na-
sadenie Karla Kuffnera, ako riaditeľa cukro-
varu, v záchranných prácach pri tejto povodni 
udelením Kráľovského diplomu. 

V povodni v roku 1876 bolo zasiahnuté úze-
mie od Hlohovca až po Komárno a od Viedne 
(a povodie Moravy) až po Budapešť (až po Se-
gedín, ale tam bolo zasiahnuté už len priľahlé 
územie okolo Dunaja). Na celom území sa 
prakticky sa vytvorilo jedno veľké more. 

Silu vodného živla charakterizuje skutoč-
nosť, že pri Komárne na Váhu voda nadvihla 
most a po dvanástich kilometroch ho znova 
položila tak dokonale, že chýbalo ku mostu 
postaviť len nájazdové rampy. 

Na desiatkach miest na veľkých tokoch boli 
pretrhnuté hrádze, na niekoľkých miestach 
v  dĺžke aj viac ako kilometer. Práve tieto uda-
losti iniciovali veľké investície do regulácie to-
kov, medzi nimi aj Dudváhu. 

Zdroj: Dr. L. Nagy Povodne v roku 1876
Lóránt Talamon

Vo svojej krátkej úvahe o spravodlivosti tohto sveta si dovolím porovnať 
dvoch zrelých mužov – občanov nášho mesta a to v tom, do akej miery 
napĺňajú a ako vyčerpávajú našu mestskú kasu. 

Občan A – budeme ho volať Ambróz, má 57 rokov a 26 rokov pracoval 
v miestnom závode. Kúpil si pozemok, postavil domček, vychoval deti 
a dnes podniká ako živnostník. Do mestskej kasy platí každý rok daň 
z pozemku a domu, vývoz TKO, poplatok za psa a aj dane, ktoré pla-
tí ako podnikateľ, sú do istej miery príjmom mesta. Samozrejme platí 
vodu, elektrinu a plyn, lebo inak by mu „odstrihli” všetky prívody. Má 
dva koníčky, je záhradkárom a rybárom. Aktívne sa podiela na práci ry-
bárského a záhradkárskeho zväzu a podľa svojich možností sponzoruje 
ich podujatia. 

Občan B – Baltazár, má tiež 57 rokov, ale posledných 20 rokov nikde 
nepracoval a žije zo sociálnych dávok. Je nájomníkom v mestskom byte, 
ale aj ten symbolický nájom platí iba občas. Elektrickú energiu a vodu 
odoberá načierno, lebo bol neplatič a všetky prívody mu už dávno „od-
strihli”. Aj on má koníčka – zbiera odpadky. Nie že by sa staral o čistotu 

Rovný a rovnejší 

mesta, on len zbiera a hromadí odpadky okolo svojho (mestského) domu. 
A za celé dlhé roky ich nakopil neuveriteľných 48 nákladných automo-
bilov. 

Ako to vieme tak presne? Jeho odpadkami zaprataný dom a dvor pre-
kážali realizácii jedného projektu a mesto, aby mohlo tento projekt reali-
zovať, muselo pánovi Baltazárovi prideliť iný mestský byt a na náklady 
mesta – teda nás všetkých, museli brigádnici a pracovníci technických 
služieb jeho odpadky zlikvidovať. 

Koľko nás to všetko stálo? Neviem to presne, ale určite to bolo veľa. 
Náklady na likvidáciu čiernych skládok zbytočne zaťažujú mestský roz-
počet a je paradoxné, že tieto skládky „produkujú” často práve tí, ktorí 
do mestskej kasy nič neplatia. 

Takže, všetci sme občania mesta a teoreticky máme rovnaké povinnos-
ti a rovnaké práva, ale niektorí sú rovní a niektorí rovnejší. Niektorí do 
mestskej kasy platia a iní iba čerpajú a tak pán Ambróz ako uvedomelý 
občan, prišiel na brigádu, aby likvidoval nechuté smradlavé a potkan-
mi sa hmýracie odpadky pana Baltazára.    ES
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Letné aktivity klubu dôchodcov

Je tu jeseň, pomaly sa dni krátia a my si zaspomíname na letné me-
siace a na naše aktivity.

V máji sa chodili naši členovia kúpať na Vincov les. Touto cestou ďa-
kujeme vedeniu kúpaliska, že nám zabezpečilo dopravu. 

V júni sa väčšina našich členov zúčastnila volieb do národnej rady 
a mali sme aj zdravotnú prednášku, ktorú si naši členovia so záujmom 
vypočuli. Na pozvanie Klubu dôchodcov Zlatý dážď z Veľkých Úľan sme 
boli na ich Junialese. Podujatia sa zúčastnilo 32 členov a dobre sme 
sa cítili. 

V dňoch 25.–26. júna sa konali Sládkovičovské kultúrne dni, aj my 
sme prispeli svojou pomocou. V piatok sme varili a večer v klube po-
dávali večeru pre hostí z maďarského Csorvásu. Po večeri pokračovala 
zábava, na ktorej nechýbala ani hudba, ktorú poskytol Laci Gál. Každý 
sa cítil dobre. 

Ako každý rok, tak aj tento, sme v júni boli celý týždeň na poľov-
níckej chate, ktorú nám zapožičal poľovnícky zväz, za čo sme poľov-
níkom vďační. Vždy využijeme túto akciu a pozveme na posedenie aj 
Klub dôchodcov z Veľkých Uľan. Pohostili sme ich a vedenie MsÚ nám 
umožnilo voľný vstup na kúpalisko Vincov les. Pobytu sa zúčastnilo 
42 dôchodcov, ktorí sa na chate veľmi dobre sa cítili. Navštívil nás aj 
pán primátor Ing. Anton Szabó. 

V júli sme pripravili pohostenie pre našich jubilantov. Mali sme 20 
jubilantov, ale žiaľ niektorí členovia sa zo zdravotných dôvodov nemohli 
oslavy zúčastniť.

Na X. ročníku medzinárodných svadobných dní v Csorvási sa zú-
častnilo 14 našich členov. Sládkovičovský tím výborne reprezentoval 
a priniesli osem ocenení. My sme hrdí, že sme mohli byť súčasťou tohto 
krásneho podujatia.

V auguste sme sa zúčastnili na oslavách SNP a Dňa ústavy, ktoré 
organizovalo mesto a Matica slovenská. 

Každoročne v septembri oslavujeme deň všetkých menín. Zišli sme 
sa spoločne v reštaurácii Jamajka a na naše pozvanie prišli medzi nás 
pán primátor Ing. Anton Szabó a pracovníčka MsÚ pani Mária Pišiová. 
Prišiel hojný počet členov klubu a aj noví členovia, čomu sa veľmi teší-
me a čakáme ďalších nových členov.

V septembri sme navštívili výstavu ovocia a zeleniny v Inovatechu, 
ktorá sa nám veľmi páčila. Pán Alexander Bende, poslanec MsZ, nám 
zabezpečil odvoz do Hodov, kde sa konali poľovnícke oslavy svätého 
Huberta. Akcia sa vydarila, bolo pekné počasie a všetci účastníci si 
pochvaľovali krásny zážitok, za čo mu aj touto cestou ďakujeme. 

Takto prešli letné mesiace a dúfajme, že aj jeseň bude mať svoje čaro 
aj pre nás dôchodcov.     vedenie KD

Deň športu

Chcete si vyformovať postavu alebo len vybiť energiu pri rytmickom latino tanci?
Príďte sa zabaviť na kurzy latinsko-amerických tancov spojených s aeróbnymi prvkami.
KDE? Starý kultúrny dom – bývalé kino, Fučíkova ul., Sládkovičovo
KEDY? Každý UTOROK a STREDU od 18.00–19.00 hod.
CENA? 1 vstup / 2 €
ČO SI TREBA PRINIESŤ? Pohodlné oblečenie, ktoré vám nebude brániť v pohybe, fľašu s vodou, 
pevnú obuv (najideálnejšie sú tenisky s odpruženou podrážkou, aby ste si nenamáhali kĺby), dobrú 
náladu a  chuť tancovať.
Začíname už v stredu 3. novembra 2010 o 18.00 hod. Prvá hodina zdarma! Teší sa na Vás Nina!
Kontakt: 0907/328 619, acova.nina@gmail.com

Latino dance s Ninou

bojovali ako na olympiáde a práve tak sa teši-
li z úspechov, ktoré dosiahli. 

V hode na baskedbalový kôš boli najúspeš-
nejší Patrik Lakatoš, Dávid Selyem, Sabinka 
Reháková a Daniela Petrovičová. Najlepšími 
bežcami a bežkyňami boli Patrik Lakatoš, 
Danko Ivanič, Marika Zuzkovičová a Daniela 
Petrovičová. Na korčuliach boli najrýchlejší 
Miško Salay, Patrícia Kukiová, Daniel Ivanič 
a Sabina Reháková. Cyklisti boli rozdelení do 
troch vekových kategórií a najrýchlejší boli 
Adrian Oláh, Viktor Dedič a Patrik Kučera. 
Najväčšou hrdinkou pretekov bola drobulin-
ká Marienka Hollová na svojom bicyklíku, 
ktorá zvíťazila v kategórii dievčat a porazila 
aj oveľa staršie pretekárky.

Víťazom primátor mesta odovzdal medai-
ly a sladké odmeny a srdečne im ako kolega 
športovec a nadšený futbaliska pogratuloval 

k pekným výkonom. Dúfame, že deti toto 
podujatie bude inšpirovať k ďalšiemu špor-
tovaniu. V našom meste v minulosti vyrástli 
viacerí úspešní futbalisti, hádzanári alebo 
motoristi, ale dnes sa popravde povedané ne-
môžeme pochváliť špičkovými športovcami, 
ktorí by boli príkladom pre našu mládež. 

A na záver len dodáme: Sláva víťazom 
a česť porazeným!          ES

Prvý októbrový piatok patril deťom a špor-
tu. Na ihrisku za slovenskou školou sa zišla 
takmer stovka detí, aby si zmerali svoje sily 
v rôznych športových disciplínach. Behalo 
sa, korčuľovalo, bicyklovalo, hádzalo sa na 
koš a všetky boje boli napínavé, ale čestné, 
podľa pravidiel fair play. Členovia športo-
vej komisie MsZ a šikovné pani učiteľky zo 
špeciálnej školy zorganizovali pre deti pekné 
podujatie, ktoré deti brali nesmierne vážne, 



 

Stolnotenisový oddiel 
Slavoja Sládkovičovo vyštartoval do novej sezóny

Dňa 1. októbra sa začala súťaž pre naše 
A družstvo, ktoré hrá II. ligu a to v zložení 
Karol Barinka, M. Kolář, B. Németh a A Sap-
rykyn. V prvom kole sme privítali na domá-
cich stoloch Orešany a bohužiaľ sme nezabo-
dovali, ale prehrali sme 13:5. 

Sládkovičovské B družstvo v zložení J. Gál, 
R. Horváth, J. Matejdes, F. Wiltscha hrali svoj 
prvý zápas v Senci a prehrali v pomere 13:5. 
Dúfame, že tieto prehry sú iba drobnými ne-
zdarmi v úvode sezóny a naši stolní tenisti 
sa rýchlo dostanú do formy. Držíme im palce 
a tešíme sa na pekné športové zápolenia.

Emil Dovalovszkí, predseda oddielu 
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Malí futbalisti statočne bojovali 
Memoriál Ladislava Józsu

Na začiatku októbra sa konal už piaty ročník Memoriálu Ladislava 
Józsu – futbalového turnaja mladších žiakov. Už tradične sa ho zú-
častnili chlapci z Trnavy, Hlohovca, Šale a samozrejme domáci malí 
futbalisti pod vedením svojho trénera Dušana Heribana. 

Úvod turnaja trošku poznamenalo upršané počasie, ale aj svätý 
Peter je asi fanúšik futbalu, lebo tesne pred prvým výkopom prestalo 
pršať. Hralo sa síce na veľmi náročnom mokrom teréne, ale s tým si 
chlapci poradili, veď futbal sa hrá takmer za každého počasia. 

Na 1. mieste sa umiestnili žiaci FK Lokomotíva Trnava. Naši chlapci 
vybojovali 2. miesto a 3. miesto patrilo futbalistom FK Slovan Duslo 

III. ročník branného preteku mladých hasičov
Správy z Vincovho lesa 

V sobotu 11. septembra 2010 sa v areá-
li Vincovho lesa za krásneho počasia konal 
branný pretek mladých hasičov. Spolu 80 
detí súťažilo v dvoch vekových kategóriách 
(starší a mladší žiaci). Všetky deti absolvovali 

beh aj deväť rôznych disciplín. 
Trasa preteku viedla okolo jazera a z časti 

aj lesom a na jednotlivých stanovištiach deti 
plnili disciplíny, ktoré si pamätajú aj tí skôr 
narodení z branných súťaží na základných 

a stredných školách. Okrem hasičských dis-
ciplín nechýbala ani streľba zo vzduchovky, 
hod granátom alebo šplh po lane. 

Súťaže sa zúčastnilo šesť dobrovoľných ha-
sičských zborov z okresov Trnava, Nitra, Se-
nec a Galanta. Naše deti boli najúspešnejšie 
v kategórii starších žiakov, kde sa umiestnili 
na 1. mieste, ale ani mladší žiaci sa nedali 
zahanbiť a skončili na 2. mieste. 

Za pomoc pri organizácii pretekov ďakuje-
me mestu Sládkovičovo, ktoré zakúpilo po-
háre pre ocenených a sponzorom, ktorí nás 
podporili buď finančne alebo materiálne – fir-
me Fekollini, s. r. o., p. Alexandrovi Bendemu, 
Edovi Buchlíkovi, Karolovi Otrožanskému, 
L. Švihranovi, J. Halászovi a všetkým ostat-
ným, ktorí nás pravidelne podporujú. 

Roman Sabler, veliteľ DHZ Sládkovičovo 

Šaľa a „zemiaková” medaila zo-
stala pre futbalistov FC Slovan 
Hlohovec. Trofej pre najlepšieho 
strelca získal domáci hráč Niko-
las Kováč, ktorý strelil päť gólov.

Primátor mesta Ing. Anton 
Szabó, bývalý futbalista, chlap-
com poďakoval za nasadenie, 
ktoré v turnaji predviedli, za 
pekné športové okamžiky a za 
ich fair play hru. Pripomenul im, 
že šport je krásna záľuba, ktorá 
sa pre tých najlepších a najvytr-
valejších môže stať celoživotnou 
láskou, ale aj prácou. Všetci malí 
chlapci snívajú o kariére profesi-
onálneho futbalistu v niektorom 
našom ligovom time alebo o za-
hraničnom angažmá. Cesta na 
vrchol futbalovej slávy je však veľmi dlhá a náročná, ako nám o tom 
nespočetnekrát rozprával kráľ ligových strelcov Laco Józsa. Tento 
turnaj je pre mnohých jeho priateľov príležitosťou k tomu, aby sa 
stretli a zaspomínali si na dobrosrdečného a vždy dobre naladeného 
dlháňa so „zlatými nožičkami”. 

Možno na sládkovičovskom zelenom trávniku v tento jesenný deň hra-
la budúca hviezda Premier league…      ES

Alexander Saprykin          Karol Barinka             Bohuslav Németh            Miroslav Kolář
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Narodili sa
Nina Drozdová, 6.8.2010
Maximilian Kadaš, 24.8.2010
Dorota Ťupeková a Teodor Ťupek, 20.8.2010
Adela Gašparíková, 6.9.2010
Denisa Heráková, 10.9.2010
Sebastian Szalay, 11.9.2010
Kristína Vráblová, 24.9.2010 
Simona Krajčírová, 25.9.2010
Lorena Vincze, 26.9.2010
Lenka Csanakyová, 27.9.2010
Lea Blahútová, 28.9.2010
Kristína Vráblová, 24.9.2010 
Samuel Górný, 1.10.2010.
Ján Daniel Tagaj, 2.10.2010
Tobias Potisk, 8.10.2010 
Zdravie a šťastie na štarte do života.

Navždy nás opustili
Terézia Tavaliová, (67) 12.8.2010
Alžbeta Zelinková, (83) 21.8.2010
Ladislav Mačali, (59) 2.9.2010
Zoltán Rostás, (76) 9.9.2010
Terézia Víghová, (83) 15.9.2010
Helena Mikešová, (88) 22.9.2010
Ružena Bystrická, (60) 24.9.2010
Bývalí občania nášho mesta:
Rozália Neszméryová, rod. Hrdlicová, (67) 
5.9.2010
Mária Sárkányová rod. Myslíková, (60) 
25.9.2010
Štefan Szamák, (90) 25.9.2010
Ladislav Pavlovič, (63) 27.9.2010
Nech odpočívajú v pokoji…
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Szabóová, PaedDr. Eva Bodová, Mgr. Katarína Baloghová, Mgr. Pavol Macura, Mgr. Roland Klokner, tajomníčka – Mária Pišiová. Adresa: Život v Sládkovičove, 
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Pol roka prešlo od dňa 19. apríla 2010, 
kedy nás navždy opustila naša drahá 
Emma Filová.
S láskou v srdci spomínam na teba, 
mamička, každý deň.
Zároveň si pripomínam deň 28. október 
a smutnú chvíľu pri 19. výročí úmrtia 
otecka
Alexandra Filu
smútiaca dcéra Zlatka s manželom 
a deťmi

S láskou a úctou spomíname na milova-
ného manžela, otca, deda
Františka Šaláta,
ktorý nás 9. novembra 2000 navždy 
opustil. Kto ste ho poznali, venujte mu 
tichú spomienku, pri príležitosti 10. vý-
ročia jeho úmrtia.
Smútiaca manželka a rodina

Pred rokom dňa 13. októbra 2009 nás 
navždy opustila vo veku 59 rokov naša 
drahá 
Alžbeta Brezinová.
Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spo-
mienku pri 1. výročí jej úmrtia.
S láskou v srdci spomínajú mama, bra-
tia, sestra a ďalšia smútiaca rodina. 

Dňa 26. októbra 2010 uplynuli dva 
roky, čo nás navždy opustil náš drahý 
manžel, otec a dedko
Elemír Rigo. 
Aj keď nie si medzi nami, v našich 
mysliach a srdciach si stále. Kto ste ho 
poznali, venujte mu tichú spomienku 
pri tomto smutnom výročí. 
manželka, synovia a dcéra s rodinou

S láskou a žiaľom spomíname na 
Irenku Kollerovú, rod. Bekkerovú, 
ktorá nás navždy opustila 17. novem-
bra 2005. Kto ste ju poznali, venujte jej 
tichú spomienku pri piatom výročí jej 
úmrtia. 
manžel a dcéry s rodinami

Dňa 9. októbra 2010 uplynulo 18 rokov 
od smrti nášho milovaného
Imricha Guckého 
Aj keď nie si s nami, nikdy na teba 
nezabudneme.
matka a súrodenci

So žiaľom v srdci spomíname na nášho 
milovaného 
Alexandra Guckého
ktorý nás 12. novembra 2000 navždy 
opustil. Kto ste ho poznali, venujte mu 
tichú spomienku pri príležitosti 10. vý-
ročia jeho úmrtia.
manželka a deti s rodinami

Spomíname

Dňa 20. októbra 2010 sme si pripome-
nuli 10. výročie úmrtia našej drahej 
mamičky a babičky
Márie Staštiakovej. 
Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spo-
mienku pri tomto smutnom výročí. 
S láskou v srdciach spomínajú dcéry 
a syn s rodinami.

S hlbokým zármutkom v srdci spomína-
me na drahého manžela, otca, dedka
Dezidera Nagya,
ktorý nás pred 10 rokmi, 22. novem-
bra 2000 navždy opustil.
manželka a deti s rodinami

Dňa 3. októbra 2010 si so smútkom 
v srdciach pripomíname 20. výročie 
úmrtia nášho drahého manžela, otca 
a deda
Otta Frantu.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. 
S láskou spomínajú manželka a synovia 
s rodinami

Zosobášili sa
Mgr. Miloš Brodanský (Sládkovičovo) 
a Ing. Andrea Pappová (Sládkovičovo)

Mgr. Ladislav Bondor (Sládkovičovo) 
a Miriama Melišková (Sládkovičovo)

Jozef Czanner (Sládkovičovo) 
a Dagmar Ženišová (Sládkovičovo)

Marian Javor (Sládkovičovo) 
a Terézia Botlóová (Sládkovičovo)

Mgr. Ondrej Berlanský (Sládkovičovo)
a Ing. Zuzana Fialová (Sládkovičovo)

Danijel Gapčo (Sládkovičovo)
a Janka Pinčiarová (Martin)

Peter Javor (Sládkovičovo)
a Lucia Košťálová (Jánovce)
Veľa šťastia na spoločnej ceste.

Vydavateľ mestského spravodaja Život v Sládkovičove / Diószegi élet týmto v súlade s § 6 ods. 3 Tlačového zákona oznamuje, že jeho jediným vlastníkom k 31. 12. 2009 bolo mesto Sládkovičovo

Spoločenská kronika mesta

Oznam pre seniorov, 
ktorí v tomto roku dosiahli vek 70 rokov a starších

Mesto Sládkovičovo ani tento rok nezabudlo na starých občanov 
nášho mesta a tak ako každý rok, aj v roku 2010 im chce prispieť malou 
výpomocou k blížiacim sa sviatkom. Aj tento rok to bude peňažný prí-
spevok, pre obyvateľov nášho mesta, ktorí v roku 2010 dovŕšia 70 rokov 
svojho života a starší.

Prosíme dôchodcov nášho mesta, ktorí v roku 2010 dovŕšia 70 rokov 

života a starších, aby sa od 22. do 26. novembra 2010 prihlásili v po-
kladni mestského úradu, kde si môžu prevziať peňažný príspevok vo 
výške 14 €. Je potrebné preukázať sa občianskym preukazom. 
 Kto si zo zdravotných dôvodov  nemôže prevziať peniaze, môže tak 
urobiť ním poverená osoba. Aj v tomto prípade je potrebný občiansky 
preukaz dôchodcu.



--
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Pán Marc Johan Gombeer je riaditeľom firmy Bekaert Slovakia, 
s.  r. o., od roku 2007. Je pokračovateľom intenzívneho rozvoja firmy 
Bekaert v Sládkovičove, ktorú prevzal po svojom predchodcovi Jostovi 
Bergmanovi. Vysokým pracovným nasadením a húževnatosťou aj po-
čas ekonomickej krízy rozvíja a buduje závod, v ktorom je zamestna-
ných 450 zamestnancov. Pán riaditeľ neprestal investovať do budúcnos-
ti a dbá na dlhodobé plány firmy, od ktorých neupúšťa ani v krízovom 
období. Jeho práca je nepredstaviteľná bez podpory slovenského tímu 
manažérov. V spolupráci s mestom Sládkovičovo a mestskými organi-
záciami bol iniciátorom systematického prístupu v podobe grantového 
programu, cez ktorý sa realizovalo šesť miniprojektov v prospech ob-
čanov mesta. Cenu mesta za rok 2010 udelili pánovi Marcovi Johanovi 
Gombeerovi za dobrú spoluprácu a významný prínos k šíreniu dobrého 
mena nášho mesta doma i za hranicami Slovenska. 

Pani Ida Józsová, rodená Pethőová, sa narodila v roku 1950 a po-
zná ju snáď každý v našom meste a to ako pani učiteľku zo škôlky, 
ako manželku legendárneho futbalistu Laca Józsu alebo ako vždy dob-
re naladenú sympatickú ženu. Do materskej školy na Budovateľskej 
ulici prišla v deň jej otvorenia 1. septembra 1985. V roku 1991 bola 
menovaná riaditeľkou škôlky a od roku 2004, kedy došlo k zlúčeniu 
školských zariadení, sa stala zástupkyňou pre MŠ Budovateľská. Teta 
Ida vychovala okrem svojich dvoch synov a vnučky Vivien aj nespočet 
škôlkarov. Tí starší na ňu s láskou spomínajú a tí dnešní sa tešia, čo 
nového ich teta Ida v škôlke naučí. Pani Jószová sa angažuje v rámci 
mnohých kultúrnych podujatí v meste, na ktoré pripravuje s detičkami 
krásne programy, podieľa sa na práci ZPOZ-u a odkaz svojho manžela 
si ctí podporou futbalových podujatí. Cenu mesta si zaslúžila svojou 
neúnavnou prácou v škôlke, ale aj osobnou angažovanosťou v mnohých 
aktivitách v živote nášho mesta.   

Pani Mária Kopáčiková sa narodila v roku 1921 a celý svoj bohatý 
život prežila v našom meste. Nebol to ľahký život, lebo už ako mladá 
žena stratila manžela a tri svoje deti, ktoré zomreli na tuberkulózu. 
Zostala jej len jediná dcérka, ktorú vychovala spolu s dvoma deťmi 
svojho brata, ktoré si vzala zo sirotinca. Druhýkrát sa vydala a narodil 
sa jej syn Vladimír. Pracovala v Senci ako sekretárka a po odchode 
do dôchodku sa ako veľmi aktívna a činorodá žena zapojila do práce 
nášho klubu dôchodcov, kde bola 20 rokov predsedníčkou. Neúnavne 
organizovala zaujímavé akcie a podujatia, z ktorých sa už mnohé stali 
tradíciou a opakujú sa dodnes. Organizovala výlety a ozdravné pobyty 
pre dôchodcov, kultúrne akcie, prednášky a besedy. Ako poďakovanie 
za túto krásnu prácu, ktorou neúnavne pomáhala našim seniorom, jej 
bola udelená Cena mesta Sládkovičovo. 

Ing. Oto Magnus je muž v najlepších rokoch, je otcom dvoch dospe-
lých synov a malej štvorročnej Viktórie. V súčasnosti pracuje v Agro–
BSS. Je jedným z tých uvedomelých občanov nášho mesta, ktorí pra-
videlne bezpríspevkovo darujú krv. Podľa údajov transfúznej stanice 
v Galante daroval krv už 69 krát a veríme, že v tomto humánnom po-
čínaní bude môcť pokračovať aj naďalej. Keď si predstavíme, koľkým 
ľuďom svojou krvou zachránil život, pomohol sa uzdraviť, celkom určite 
mu patrí náš obdiv a úcta. Za nezištnú pomoc pri záchrane ľudských 
životov, za obetavosť, humánnosť a ľudskosť jeho činov obdržal Cenu 
mesta Sládkovičova.

Cena mesta Sládkovičovo 2010
dňa 15. novembra 2010 boli ocenení: 

Futbalista telom i dušou je pán 
Loránt Pokorný. Hoci je rodený 
Sládkovičovčan, futbal mu uča-
roval až počas štúdia v Šali, kde 
hral za dorast. V FK Slavoj Slád-
kovičovo od roku 1975 zastával 
mnohé funkcie, bol tajomníkom, 
hospodárom ihriska, členom vý-
boru, masérom, trénerom i hrá-
čom A-čka i B-čka. Počas svojej 
dlhej trénerskej kariéry trénoval 
žiakov, dorastencov i B mužstvo 
Slavoja. Dnes trénuje našich do-
rastencov a žiakov do 12 rokov. 
Za svoj najväčší trénerský úspech 
považuje založenie futbalovej prí-
pravky pre chlapcov od 6 do 9 ro-

kov. Snáď každý chlapec, ktorý v našom meste „privoňal“ k futbalu, 
prešiel jeho rukami a zažil jeho veľké nasadenie a lásku k futbalu. Kaž-
dý deň ho nájdete na ihrisku, buď kosí trávnik, perie dresy, lajnuje ih-
risko, trénuje malých futbalistov alebo hrá futbal, ktorý je jeho veľkou 
láskou. Za dlhoročnú prácu v oblasti športu a to predovšetkým mládež-
níckeho futbalu bola pánovi Lorántovi Pokornému udelená Cena mesta. 

Mgr. Jolana Švihranová, rodená Jakubcová, sa narodila v roku 
1950 v Dolnej Strede. Jej rodinný život charakterizujú slová – citlivá 
manželka a obetavá mamička. Ocenená bola však jej profesionálna 
práca. Pani Jolana Švihranová je milá pani učiteľka, žena plná ener-
gie a nám sa zdá priam neuveriteľné, že už odišla do dôchodku. Svoju 
učiteľskú kariéru začala po skončení pedagogickej fakulty v odbore 
prírodopis v roku 1973, keď nastúpila ako mladá učiteľka do Základnej 
školy v Sládkovičove, kde učila na II. stupni. Všetky deti, ktoré učila, 
ale samozrejme aj ich rodičia, si navždy zapamätajú jej láskavý prístup 
a trpezlivosť.  Mnoho rokov  pôsobila  ako koordinátorka Červeného 
kríža a pripravovala deti na zdravotnícke súťaže a biologické olympiá-
dy. V posledných rokoch pôsobila v okresnej porote tejto súťaže. Venuje 
sa i prednesu poézie, či prózy a každoročne účinkuje na festivale Van-
sovej Lomnička. Cena mesta jej bola udelená za celoživotnú prácu na 
poli pedagogiky a zásluhy v oblasti vzdelávania a výchovy našich detí.  

Pán Alexander Vígh je už viac ako 25 rokov vedúcim citarového sú-
boru Dió héj a vychoval celý rad výborných hudobníkov. Pod jeho ume-
leckým vedením súbor získal množstvo ocenení na slovenských i me-
dzinárodných súťažiach – päťkrát zvíťazil v súťaži Jarný vietor (Tavaszi 
szél), dvakrát získal hlavnú cenu v súťaži Purpurová ruža a prvú cenu 
si odniesol aj z medzinárodnej súťaže, ktorú organizovala maďarská 
televízna stanica DUNA TV. Jeho citarová skupina Dió héj patrí k špič-
kovým súborom slovenskej folklórnej scény a viackrát sa naši citaráši 
prebojovali na celoslovenské prehliadky ľudových hudieb. Pán Alexan-
der Vígh sa však angažuje aj v mnohých ďalších kultúrnych aktivitách 
v meste a vždy sa usiloval šíriť dobré meno sládkovičovskej kultúry. 
K nespočetným oceneniam, ktoré Šani Vígh získal so svojim súborom 
pribudlo ďalšie – Cena mesta Sládkovičova, udelená za významné úspe-
chy na poli kultúry.                  ES

      Marc Johan Gombeer                        Mária Kopáčiková


